
 نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی
 در گفت و گوی اختصاصی با »صبح امروز«

حساباصلاحطلبان
ازدولتجداست

گزارش صبح امروز به مناسبت روز 
جهانی معلول از توانمند سازی بزرگ ترین 

مرکز توان بخشی معلولین:

از فیاض بخش 
تا استانداری

تا پایان سال جاری انجام می شود؛

توسعه 350 هکتار از اراضی 
کمربند سبز جنوبی مشهد

رئیس کمیسیون تجارت اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی استان:

مخالفت با FATF ایران را 
در لیست سیاه قرار می دهد

اعمال قدرت نرم سیاست جهانی در 
دستان رسانه ها

رسانه های برون مرزی را 
سرپا نگه داریم

مالک تیم فوتبال شهرخودرو:

گل محمدی را به هیچ 
باشگاهی نمی دهیم

گزارش روز

گزارش ویژه

در این شماره می خوانید
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شد مشخص  مشهد  انتخابات  اجرایی  هیات  اعضای 
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آینده نگری به 
سبک عراقچی؟ 

برداشت های متفاوت از سخنان اخیر 
معاون سیاسی وزارت خارجه زبالهبازی

گسترشپدیدهکودکانزبالهگرددرمشهد
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سرویس سیاسی
عضو هیات رئیســه کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس با اشاره به 
گزارش های تایید تعهد ایران به برجام از ســوی آژانس انرژی بین 
المللی اتمی، گفت: ایران در تعهدات خود ثابت قدم بوده اما هیچ گاه 
در برابر تهدید تســلیم نشده است.جلیل رحیمی جهان آبادی درباره 
برجام و اظهارنظر سه کشور اروپایی مبنی بر استفاده از مکانیزم ماشه 
علیه ایران همزمان با پیوســتن شش کشور اروپایی به اینستکس، 

گفــت: نماینده مردم تربت جام، تایباد و باخرز در مجلس شــورای 
اسلامی تصریح کرد: تهدید ایران با مکانیسم ماشه نشان دهنده عدم 
صداقت اروپایی ها در رفتار و گفتار است. جمهوری اسلامی ایران بر 
اساس گزارش های متعدد آژانس انرژی بین المللی اتمی به تعهدات 
خود عمل کرده و طبق سوابق گذشته هیچ گاه در برابر تهدید تسلیم 
نشده است بنابراین راه کاهش تعهدات برجام را ادامه می دهد.رحیمی 
جهان آبادی ادامه داد: به نظر می سد با توجه به شرایط کنونی ایران 

گام پنجــم کاهش تعهدات برجام را بــر دارد، زیرا اروپایی ها در این 
مدت اقدام مثبتی انجام نخواهند داد البته ایران در مسیر دیپلماسی 
تلاش های خود را ادامه می دهد.وی افزود: ممکن است مسئله خروج 
ایران از برجام یا تجدید نظر نســبت به عضویت ایران در NPTدر 
برداشتن گام پنجم کاهش تعهدات برجام مورد توجه قرار گیرد زیرا 
ایران و وضعیت تحریمی آن مورد توجه و اولویت اروپایی ها نیست 

البته امیدواریم از طریق مذاکره و گفت وگو به نتیجه برسیم.

تهدید ایران به اجرای 
مکانیسم ماشه نشان از 
بی صداقتی اروپایی ها 
دارد

نماینــده مــردم تهــران در مجلس 
دوره ی  گفت:  اســامی  شورای 
قبل کار درستی نکردیم با دولت 
لیست بستیم. حالا هم عملکرد 
دولت را به پای ما می نویســند. 
من در آذرمــاه 96 نطقی کردم و 
گفتم، نباید حساب دولت را به پای 

اصاح طلبان نوشت.
مصطفی کواکبیان در گفت و گو با 
روزنامه »صبح امروز« مشارکت در 
انتخابات را تنها راه تعیین سرنوشت 
مردم دانســت و اذعــان کرد: من 
در جلســات مختلف گفته ام که باید همه چیز را از طریق 
صندوق هــای رأی تعیین کنیم و اگر عــده ای بگویند به 
دلیل مشــکاتی که هست، بخصوص بعد از حوادث اخیر 
به واســطه بالا رفتن نرخ بنزین، ما نباید شــرکت کنیم، 
اشتباه هست. عده ی دیگری هســتند که شرکت کنند و 
بــه جای آنها تصمیم بگیرند، اینگونه حقی که هرکســی 
برای رقم زدن سرنوشــت خودش دارد را به دست خودش 
ضایع خواهد کرد. من معتقد هستم که ما باید در انتخابات 
شرکت کنیم. مفهوم این جمله این نیست که ما حتما باید 
لیست بدهیم. ممکن است در بعضی حوزه ها نتوانیم لیست 
داشته باشیم و افراد واجد شرایط برای لیست بستن وجود 
نداشته باشد، اما تحریم هم نمی کنیم. ما اگر در کل کشور 
200 نفر اصاح طلب خالص واجد شرایط تأیید شده داشته 
باشــیم، حتماً به عنوان جریان اصاح طلب لیست خواهیم 
داد. مــن از مردم می خواهــم با مشــارکت در انتخابات 

سرنوشت خودشان را به دست خودشان تأیین کنند.
حرمتامامزادهرابایدخودمتولیاننگهدارند

دبیر کل حزب مردم ســالاری در رابطه با عوامل تضعیف 
کننده مجلس بیان کرد: پنج عامل وجود دارد که مجلس 
را تضعیــف می کند. اول اینکه حرمت امام زاده را باید خود 
متولیان نگه دارند. بعضی نمایندگان کارهایی انجام داده اند 
که در شــأن نمایندگی مجلس نبــوده، مثال های زیادی 
هــم در همین مجلس دهم وجــود داره، از درگیری ها در 
بعضی ادارات و لابی گری در بحــث خودرو گرفته تا کار 
چاق کنی. این یکی از مشکات ماست. بحث هزینه های 
تبلیغاتی یکی دیگر از مشکات نمایندگان است. میلیاردها 
خرج می کنند برای اینکه به مجلس بیایند، مردم هم فکر 
می کنند در مجلس خبرهایی هســت کــه این همه پول 
خرج می کنند برای وارد شــدن به آن. کسی که بخواهد 
خدمت کند نیــازی به ولخرجی هــا و هزینه های بریز و 
بپاش تبلیغــات انتخاباتی ندارد. عامل ســوم بحث تأیید 
صاحیت ها اســت. این موضوع باعث شــده که بسیاری 
از نمایندگان از لحاظ بیان مطالبات مردم دســت به عصا 
حرکت کنند و شجاعت بیان خواسته های مردم را نداشته 
باشــند. من معتقد نیســتم که فقط 12 نفر در بحث احراز 
صاحیت دست دارند، جمعیت زیادی در کل ایران هستند 
که بعضی مواقع ســلیقه ای عمــل می کنند. اگر فردی در 

همــان چهار مرجعی که در قانون آمده، یعنی ثبت احوال، 
دادســتانی، نیروی انتظامی و وزارت اطاعات مشــکلی 
داشــته باشــد، نباید تأیید شــود، در غیر این صورت باید 
طبق قانون کاندید ها تأیید صاحیت شوند. اما سخنگوی 
شورای نگهبان می گوید ما منابع دیگری هم برای دریافت 
اطاعات داریــم و می بینیم گاهی همان منابع محدودیت 
ایجاد می کند. اگر شــورای نگهبان بخواهد سخت گیری 

کند، در مشارکت مردم تأثیرگذار خواهد بود.
وی ادامه داد: مســئله چهارم این اســت که یک ســری 
خطــوط قرمزهایی بــرای تصویب مصوبــات مجلس در 

شــورای نگهبان وجود دارد که باید درباره اش فکر شــود. 
شــورایی که در مجلس تشــخیص مصلحت نظام ایجاد 
شده برای نظارت بر سیاست های کلی نظام، شورای عالی 
انقاب فرهنگی، شورای عالی فضای مجازی و همچنین 
تصمیمات شــورای هماهنگی اقتصادی ســران سه قوه 
مســائلی هستند که دســت مجلس را می بندند. مهمتر از 

چهار عاملی که گفته شد، به نظر من حزبی 
نبودن مجلس اســت که مجلس را تضعیف 
می کند. مجلس اگــر بخواهد در رأس امور 
باشد، تنها راه این است که نظام انتخاباتی 
یک نظام حزبی باشــد. اینگونــه خیلی از 

مسائل حل می شود.
با ما عکس یادگاری گرفتند، زنبیلشان را در 

جای دیگری گذاشتند
کواکبیان در رابطه با آسیب شناســی لیست 
امیــد گفــت: از ابتدا عدم حضور کســانی 
نیامدند مسئله ساز  امید  که در فراکســیون 
شد. عده ای وارد لیســت امید شدند و با ما 
عکس یادگاری گرفتند اما زنبیل خودشــان 
را در جــای دیگری گذاشــتند. ما 40 نفر 
مجلس هشــتم از این تعــداد مجلس دهم 

بهتر می توانســتیم عمــل کنیم، چون آنجا می دانســتیم 
چــه نمی خواهیم و لــذا با هرچه نمی خواســتیم مخالفت 
می کردیم و اگر می توانستیم رأی دیگران هم تحت تأثیر 
قــرار می دادیم. حالا هم نمی دانیــم چه می خواهیم و هم 
نمی دانیم چه نمی خواهیم، اگر فراکســیون دیگری سمت 
ما بیاید می توانیم مصوبــه ای بگیریم، در غیر این صورت 
چیزی نمی توانیم داشته باشیم. باید در تنظیم لیست دقت 
می کردیم. من در حال حاضر به خالص سازی لیست معتقد 
هستم، به داشــته های خودمان نگاه کنیم ببینیم چند نفر 
اصاح طلــب واقعی داریم، اگر داریم که در لیســت قرار 

دهیم.
عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس شــورای اسامی در 
پاسخ به اینکه نتایج عملکرد فراکسیون امید در مجلس چه 
بوده اســت، گفت: یک موقع شما عملکر من را می خواهید 
کــه می توانم بگویم اگر 10 نماینــده فعال در زمینه های 
مختلف در مجلس داشته باشــیم حتماً یکــی از آن 10تا 
بنده بودم. امــا اگر عملکرد 
را  فراکســیون  مجموعــه 
بخواهید باید بگویم که ما در 
بودیم.  موفق  مقاطع  بعضی 
دبیرخانه  شــنیده ام  اخیــراً 
می خواهــد  فراکســیون 
عملکرد خــودش را در این 
سه سال نیم منتشر کند و به 
اطاع افکار عمومی برساند.
فراکسیونلیستافرادی
کهدرمجلستغییررویه
دادهاندرامنتشرکند

کواکبیــان در ادامــه درباره 
لیســت  با  که  نماینده هایی 
امیــد بــه مجلــس آمدند 

اما فراکســیون امید را همراهی نکرده اند گفت: کســانی 
که واقعاً اصاح طلب بودند و ماندند مشــخص هســتند. 
اصاح طلب نماها در اصل اصاح طلب نبوده اند و خودشان 
را به صورت اصاح طلب دراورده، یا اصاح طلب بوده و بعد 
از اصاح طلبی پشــیمان شده اند  و روش خودشان را تغییر 
داده اند. مردم در بزنگاه های مختلف افراد را می شناســند. 
اما این پیشنهاد شــما که فراکسیون لیست افرادی که در 
مجلس تغییر رویه داده اند را منتشر کند قابل بررسی است.
وی در رابطه با بی اطاعی مجلس از گران شــدن بنزین 
اذعان داشــت: ما واقعا بی اطاع بودیم. البته شخص بنده 
با فرماندار جلسه ای داشتم، ایشان گفت امشب قرار است 
که نیروهایی برای پمپ بنزین ها بفرســتیم من پرســیدم 
چه خبر اســت گفت احتمالًا قرار است بنزین گران شود. 
اما مجموعه نمایندگان واقعاً خبر نداشتیم. بنده هم جدی 
نگرفته بــودم چون گفتم مجلس مخالفت کرده، ســران 
ســه قوه چگونه می توانند تصمیم بگیرند. آن ها احساس 
می کردنــد اگر مجلس خبردار شــود، مانع کار می شــود، 
بنابرایــن تصمیم گرفتند خبر ندهند تــا بتوانند مصوبه را 
پیگیــری کنند. البتــه تصمیم گیری یک بحث اســت و 
نحوه اجرا یک بحث دیگری اســت. زمان ونحوه اجرا را 
متأســفانه به وزارت کشــور واگذار کردند و وزارت کشور 
هم عملکرد بسیار بدی از خودش در این ماجرا نشان داد. 
طرح اســتیضاح وزیر کشور هم در مجلس مطرح است. ما 
پیگیر هستیم تا ببینیم چرا با بی تدبیری مضوبه اجرا شده. 
مصوبه ای که به نظر من اشــتباه بوده و اگر به نظر آقایان 
درســت بوده، بد اجرا شده اســت. به واسطه این موضوع 
تعدادی جان باختند و ما به عنوان نماینده مجلس در برابر 

مردم مسئول هستیم و باید موضوع را پیگیری کنیم.
دورهقبلکاردرستینکردیمبادولتلیستبستیم

این فعال اصاح طلب درباره لیست اصاحات در این دوره 
بیان کرد: در موضوع شــرکت در انتخابات سه نظر وجود 
دارد. یک عده مشارکت را مشــروط اعام کرده اند. یک 
عده هم گفته اند تحت هر شرایطی ما لیست خواهیم داد. 
اما نظر صحیح تر این اســت که اگر در سبد اصاح طلبان 
کاندید به اندازه کافی وجود داشت، ما حتماً لیست خواهیم 
داد و اگر وجود نداشــت از مردم می خواهیم شرکت کنند 
و خودشان می دانند، ما لیســتی نداریم. اما اینکه با دولت 
بخواهیم تعامل مثبت برای بســتن لیســت داشته باشیم، 
به شــدت رد می کنم و مخالف این هســتیم. ما معتقدیم 
خالص سازی باید بشود. دوره قبل هم کار درستی نکردیم 
با دولت لیســت بستیم. حالا هم عملکرد دولت را به پای 
ما می نویسند. من در آذرماه 96 نطقی کردم و گفتم، نباید 
حســاب دولت را به پای اصاح طلبان نوشت. اگر فرض 
کنیم بخواهیم لیســت بدهیم و افرادی هم داشته باشیم و 
با دولت هم هماهنگی نکنیم، مرجع بستن لیست کیست؟ 
ما معتقد هستیم که شــورای هماهنگی جبهه اصاحات 
بهترین نهاد اســت بــرای این کار. بعضی هــا می گویند 
 شــورای سیاست گذاری بهتر اســت. فعاً در حال رایزنی 

هستیم.

نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی در گفت و گوی اختصاصی با »صبح امروز«

حساب اصلاح طلبان از دولت جداست

اعضای هیات اجرایی انتخابات مشهد 
مشخص شد

فرماندار مشهد: در خیلی جاها قانون قابل تفسیر است ولی در انتخابات ما 
اعلام کرده ایم هرچه که قانون اعلام کرده باشد عمل می شود

سرویس سیاسی

فرماندار مشهد گفت: امروز)سه شنبه( جلسه انتخاب هیات اجرایی را برگزار و ۳0 
نفر از معتمدین را دعوت کردیم که 2۷ نفر حضور داشتند و با 2۷ نفر انتخابات به 
صورت مخفیانه با حضور هیات نظارت و اعضای ستاد و معتمدین برگزار شد که 8 

نفر به عنوان عضو اصلی و ۵ نفر به عنوان عضو علی البدل انتخاب شدند.
انتخاب هیات اجرایی در جمع  سید محمد رضا هاشمی روز گذشته پس از جلسه 
کوهبنانی،  شریعتی  عفت  خانم  آرین منش،  جواد  آقای  کرد:  اعلام  خبرنگاران 
محمدرضا کلایی، خانم رزا درسنی، محمد خادم الحسینی، محمدحسین روشنک، 
اصلی  عضو  نفر   8 عنوان  به  تربتی  شادکام  حسین  و  گل خندان  رحیمی  افشین 
هیات اجرایی انتخاب شدند، ۳ نفر نیز شامل فرماندار شهرستان مشهد به عنوان 
و  اداری  عضو  عنوان  به  استان  مرکز  دادستان  شهرستان،  اجرایی  هیات  رئیس 
مدیرکل ثبت احوال به عنوان اعضای اداری، 11 نفر اعضای اصلی هستند. هیات 
۵ نفر علی البدل نیز شامل غلامحسین بشارتی، سید محمد رضوی نسب، علی اکبر 

سبزیان، محمدرضا کمالی و رضا جمشیدی هستند.
وی ادامه داد: از امروز فعالیت هیات اجرایی شروع خواهد شد و امیدوارم با همین 
وفاق، همدلی و صمیمیت کار را پیش ببریم و در 2 اسفند شاهد انتخابات آبرومندی 
بر اساس شعار انتخابات یعنی گام دوم انقلاب، انسجام ملی، مشارکت حداکثری و 
قاتون مداری باشیم. هیات اجرایی در انتخاب شعب، محل اخذ رای و تعداد اعضای 

شعب جلسات فشرده ای برگزار خواهد کرد.
فرماندار گفت: امیدواریم ثبت نام کنندگان از روند ثبت نام راضی باشند، برای سالن 
نیز فضای خوبی پیش بینی شده و اعتقاد داریم که حرمت همه مراجعه کنندگان باید 
انتخابات استان  رعایت شود. تاکنون رضایتمندی خوبی در سطح استانی و ستاد 
از عملکرد ستاد انتخابات شهرستان مشهد داشته و وزارت کشور نیز از روند ثبت 

نام راضی هستند.
هاشمی در پاسخ به سؤال خبرنگار روزنامه صبح امروز مبنی بر اعتراض ثبت نام 
کنندگانی که اصل مدرک تحصیلی را نتوانسته اند از دانشگاه خود بگیرند و کپی 
نمی کنم  فکر  کرد:  بیان  نمی شوند  پذیرفته  ثبت نام  برای  آن ها  تحصیلی  مدارک 
نماینده  از  ما  باشند.  خورده  برگشت  موضوع  این  خاطر  به  کنندگان  ثبت نام 
دانشگاه  را به منظور راهنمایی ثبت نام کنندگان دعوت کرده ایم تا در ستاد مستقر 
شوند. در خیلی جاها قانون قابل تفسیر است ولی در انتخابات ما اعلام کرده ایم 
سراحت  به  قانون  مثال  برای  می شود.  عمل  باشد  کرده  اعلام  قانون  که  هرچه 
استعفا  اگر  مقرر  موعد  در  بودند،  مدیریتی  پست  در  که  کسانی  کرده است  اعلام 
کرده است  اعلام  قانون  دهند.  ارائه  رسمی  صورت  به  را  استعفا نامه  باید  داده اند 
مواردی  کمتر  ارائه شود.  اصلی  مدرک  حتماً  باید  می گوییم  ما هم  اصلی  مدرک 
به  می توانند  شده است،  مقرر  ثبت نام  زمان  روز  هفت  آمده.  پیش  قبیل  این  از 
 دانشگاه مورد نظر مراجعه کنند، ضمانتی آنجا بگذارند، مدرک خود را به ما ارائه 

دهند.
ستاد  به  فرزندان  و  همسر  مادر،  پدر،  همراه  شماره  ارائه  دلیل  با  رابطه  در  وی 
انتخابات توسط ثبت نام کنندگان گفت: سامانه ای در سراسر کشور تعریف شده است 
و ما بر اساس سامانه، اطلاعات را از مراجعه کنندگان درخواست می کنیم. سامانه 
این اطلاعات را از ما می خواهد و باید ختماً اطلاعات خواسته شده توسط سامانه 

را ثبت کنیم.
وی خطاب به ثبت نام کنندگان بیان کرد: توصیه ما به ثبت نام کنندگان این است 
که با مدارک  مورد نیاز مراجعه کنند، ما نیز بر اساس قانون هر فردی که مراجعه 

کند و شرایط ثبت نام را داشته باشد، ثبت نام می کنیم.

آیندهنگریبهسبکعراقچی؟
برداشتهایمتفاوتازسخناناخیرمعاونسیاسیوزارتخارجه

معاون سیاســی وزیر 
امور خارجه چند روز 
با  مصاحبه  در  پیش 
پایــگاه خبری »ان. 
تاکید  هلند  سی.«  آر. 
کرد کــه برجام اکنون 
در وضعیــت »مراقبت 
و  دارد  قــرار  ویــژه« 
برای  باید  اروپایی هــا 
کنند.  تلاش  آن  بقای 
او افــزود: »مــا قبول 
کردیم که برنامه هسته ای خود را محدود 
کنیم، اما به عوض هدف فشــار حداکثری 
آمریکا قــرار گرفتیــم، در این شــرایط 
باید راهکار های  طرف های دیگر برجــام 
عملی بــرای رهایی ایــران از تحریم ها 
بیندیشــند.«تا اینجــا ســخنان عراقچی 
تکرار مواضع پیشین او بود، اما او در ادامه 

اظهارات بحث برانگیزی را مطرح کرد.
معاون سیاسی وزیر خارجه گفت: »یکی از 
درس هایی که ما از مســائل اخیر پیرامون 
برجام گرفتیم این اســت کــه نتیجه این 
توافق و پایبندی به آن، اعمال تحریم های 

جدید است.«
عراقچی در ادامه افزود: »اگر قرار است که 
اوضاع همچنان این گونه باشد، شاید ما نیز 
مجبور به تغییر رویه شویم. در مورد اینکه 
رویه ما به چه صورت تغییر خواهد کرد فعلا 

نمی توانم بگویم.«
دومین اظهــار نظر جنجالی معاون ظریف 
ایــن بــود: »درس دیگری کــه گرفتیم 
این اســت که مقاومت بیش از تمایل به 

همکاری جواب می دهد.«
عباس عراقچــی در حالی این دو نکته را 
مطرح کرده اســت که خــودش در بطن 
مذاکرات هســته ای ایــران و غرب قرار 
داشته است. عراقچی دیپلمات ارشد ایران 

در ایــن مذاکرات بود و بــرای به نتیجه 
رســیدن توافق و در ادامه حفظ آن تلاش 
بســیاری کرد. او حالا هم در تلاش است 
که پیکر نیمــه جان برجام را احیا کند، اما 
ظاهرا از کســب موفقیت در این راه ناامید 
شده است. ســخنان عراقچی در گفتگو با 
رســانه هلندی بازتاب وسیعی در رسانه ها 
به ویژه رســانه های اصولگرا داشت. آن ها 
این اظهارات را نوعی »اعتراف« از سوی 
عراقچــی قلمداد کردنــد. در همین حال 
از »سانســور« ســخنان  روزنامه کیهان 
عراقچی در رسانه های اصلاح طلب انتقاد 
کــرد. روزنامه های اصولگرا دفاع عراقچی 
و دیگر اعضای دولت از برجام را یادآوری 
کردند و موضــع معاون وزیــر خارجه را 
اصولگرا  دانستند.رسانه های  »دیرهنگام« 
از سخنان عراقچی استقبال کردند، اما در 
ســوی دیگر میدان روزنامه اصلاح طلب 
شرق این ســخنان را »دلســرد کننده« 
دانست. شرق نوشــت: »عباس عراقچی 
اگرچه خواســته به مقامات اروپایی هشدار 
و زنهــار دهد، اما ترجمه و انتشــار آن در 
رسانه های فارســی زبان می تواند به شدت 
بدفهمی و ســوءتفاهم ایجــاد کند.«این 
روزنامــه اشــاره کرده که ایــن اظهارات 
عراقچی از همان ابتــدای برجام تاکنون 
از سوی مخالفان برجام مطرح شده است. 
شــرق درادامه ادعاکرده که ممکن است 
عراقچی نیم نگاهی به دولت آینده داشته 
است، این روزنامه نوشت: »نمی توان انتظار 
شنیدن سخن مخالفان برجام و دلواپسان 
را از دهان عضو ارشــد تیم مذاکره کننده 
داشت مگر آنکه او به عنوان یک دیپلمات 
وزارت خارجــه نیم نگاهی بــه دولت بعد 
داشته باشــد.«عباس عراقچی متولد سال 
1۳41 در تهران است او دیپلماتی کلیدی 
در دولت حســن روحانی اســت. حســن 

روحانی بعد از آنکه ریاســت جمهوری را 
تحویل گرفت تیم مذاکره کننده هسته ای 
را هم عوض کرد و ســکان مذاکرات را به 
وزیر خارجه اش محمدجواد ظریف ســپرد. 
اما یک عضو تیم سابق در تیم جدید باقی 
ماند و نقشــی به مراتب مهمتر از قبل در 
مذاکرات ایفا کرد. عبــاس عراقچی تنها 
دیپلماتی بــود که از تیــم مذاکره کننده 
جلیلی به تیم مذاکره کننده ظریف منتقل 
شــد. او در تیم جلیلی نقشــی حاشیه ای 
داشــت، اما در تیم ظریف دست راست او 
بود. مجید تخــت روانچی نماینده کنونی 
ایران در سازمان ملل نیز جایگاهی مشابه 
به عراقچی در مذاکرات داشت با این حال 
نام عراقچی بیشتر مطرح بود. گفته می شد 
در مذاکرات هسته ای تقسیم کاری صورت 
گرفته بود و ظریــف نقش پلیس خوب را 
بازی می کرد و عراقچــی نقش پلیس بد 
را برعهده داشــته اســت. او در مذاکرات 
کمتر لبخند می زد و در واقع خواسته های 

حداکثــری ایــران را مطــرح می کرد. در 
سال های اخیر تیم سیاست خارجی حسن 
روحانی فراز و نشیب های زیادی را پشت 
سر گذاشته اســت، اما عباس عراقچی در 
این دوران همیشــه دســت راست محمد 
جواد ظریف بوده است. او زمان مذاکرات 
هســته ای معاون حقوقــی وزارت خارجه 
بود و حالا پس از تغییر ساختار وزارتخانه 
معاون سیاســی آن است. در این مدت هر 
زمان جایگاه ظریف متزلزل شــده، اولین 
گزینه ای که برای جانشینی او مطرح شده 
عباس عراقچی بوده است. چند ماه پیش 
که ظریف از سمت خود استعفا کرد، نام او 
به عنوان جانشــین احتمالی ظریف مطرح 
شد. با این حال بعید به نظر می رسد اظهار 
نظر اخیر عراقچی برای کســب موقعیتی 
تــازه در دســتگاه دیپلماســی جمهوری 
اســلامی و با نگاه به دولت آینده باشــد. 
هر چند که عباس عراقچی سیاستمداری 
اســت که توانسته اســت از تیم جلیلی به 

تیم ظریف راه یابد و در آنجا نیز ارتقا پیدا 
کند. ســخنان عراقچی در شرایطی مطرح 
شــده است که او باید به زودی در نشست 
کمیسیون مشترک برجام حاضر شود. این 
نشست در وین برگزار می شود. طرف های 
اروپایی برجــام در روز های اخیر گفته اند 
اگر ایران به تعهداتش عمل نکند مکانیسم 
ماشه را فعال خواهند کرد. مکانیسم ماشه 
فرآیندی است  برای بازگشت تحریم های 
بین المللی ایران. در همین حال ماموریت 
فدریکا موگرینی رئیس سیاســت خارجی 
اروپا کــه از مدافعان پروپاقــرص برجام 
بود نیز به پایان رســیده و در جلســه آتی 
کمیســیون برجــام جانشــین او حضور 
خواهد داشــت. در این شرایط به نظر می 
رســد ســخنان عراقچی بیش از آنکه در 
راستای آینده سیاســی او باشد، به عنوان 
مقدمــه ای بــرای ورود به نشســت مهم 
 هفته آینده کمیسیون برجام قابل ارزیابی

 باشد.

گزارش

مفقودی
برگ سبز خودرو سواری پراید SL1۳1 مدل 1۳91 به شماره پلاک 24۷ ی 21- ایران ۳6 – به 
شــماره موتور: S14122900۷1826 و شماره شاســی: 4۵۳۳484  به نام حمیده غلامی 

مفقود گردید و از درجه اعتبار ساقط می باشد. 
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سرمایه گذاری ۲۲ هزار میلیارد ریالی بخش 
خصوصی در صنعت فاضلاب خراسان رضوی  

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراســان رضوی از ارســال لیست طرح های 
ســرمایه گذاری بخش فاضلاب 1۵ شــهر به دفتر جذب و حمایت از ســرمایه 
گذاری اســتانداری خبر داد.ســیدابراهیم علوی با اعلام این خبر اظهار کرد: این 
طرح ها پس از پایش و شناسایی سرمایه گذاران بومی ، برای انجام مراحل قانونی 
عقد قرارداد به این شــرکت اعلام خواهد شــد. وی ادامه داد:  این طرح ها برای 
اجرای شــبکه خط انتقال به طول دو هــزار و ۳۳9 کیلومترواحداث تصفیه خانه 
فاضلاب جمعا به ظرفیت 2۵2هزارو241مترمکعب در شبانه روز تهیه شده است. 
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراســان رضوی این شهرها را خواف، تایباد، 
گلبهار، تربت جام، گناباد، سبزوار، شــاندیز، بردسکن، بجستان، کلات ،سرخس، 
کاشــمر،خلیل آباد،طرقبه و قوچان معرفی کرد و گفــت: روش اجرای قرار داد به 
جز قوچان که از محل تسهیلات ماده ۵6 می باشد برای سایر شهرها بیع متقابل 
در نظر گرفته شده اســت.علوی تصریح کرد: برآورد سرمایه گذاری این طرح ها 
 را 22 هزارو42۷ میلیارد ریال اســت که با ســرمایه گذاری بخش خصوصی اجرا 

خواهد شد.

مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي استان خراسان رضوي، خبر داد:

اجراي دو پروژه عمرانی در شهرک هاي 
صنعتي سبزوار

مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي استان خراسان رضوي از برگزاري مناقصه 
و تعیین شــرکت مجري پروژه شــبکه توزیع آب شرب و صنعتي شهرک صنعتي 
سبزوار2 و پروژه شبکه توزیع و خط انتقال آب ناحیه صنعتی ششتمد، خبرداد.مسعود 
مهدي زاده مقدم در بازدید از شهرک صنعتي سبزوار2، اظهار کرد: ایجاد زیرساخت 
ها و فراهم کردن امنیت حضور سرمایه گذاران براي احداث و راه اندازي واحدهاي 
صنعتي و تولیدي در شهرک ها و نواحي صنعتي، یکي از دغدغه هاي اصلي شرکت 
شــهرک هاي صنعتي استان است.وي افزود: پروژه هاي عمراني در راستاي رشد و 
توسعه صنعتي اقتصادي و حمایت از صنعتگران و سرمایه گذاران انجام مي شود تا 
با تجهیز شــهرک ها و نواحي صنعتي، شرایط و بسترسازي لازم براي تولید فراهم 
باشــد.مهدي زاده مقدم، ادامه داد: این پروژه هــای عمراني با هزینه اي بالغ بر ۷ 
میلیارد ریال به انجام خواهد رسید.وي عنوان کرد: سیستم یکپارچه مدیریت کیفیت 
در طراحي و نظارت، اجرا و تامین آب همگام با آخرین استانداردها در شهرک ها و 
نواحي صنعتي انجام مي شود.وي با تاکید بر کیفیت و کمیت در اجراي پروژه هاي 
فني و سرعت در انجام کارها، خاطرنشان کرد: پروژه هاي زیرساختي و آبرساني در 
شهرک هاي صنعتي استان از اولویت اجرایي بالایي برخوردار است و تجهیز، انتقال و 
تکمیل این پروژه ها با توجه به برنامه ریزي هاي انجام شده و نیازهاي هر شهرک 

و ناحیه صنعتي صورت مي پذیرد.

رئیسکمیسیونتجارتاتاقبازرگانی،صنایع،معادنوکشاورزیاستان:

مخالفتباFATFایرانرادرلیستسیاهقرارمیدهد
رئیس کمیســیون تجــارت اتاق 
بازرگانــی صنایــع معــادن و 
کشاورزی استان خراسان رضوی 
گفت: اگر کشور ما در لیست سیاه 
قرار بگیرد با همین کشورهایی که 
در حال حاضر ما را قبول دارند و با ما 
معامله می کنند، به دلیل اینکه دیگر 
گواهینامه بانکی نخواهیم داشــت، 

نمی توانیم دادوستدی داشته باشیم.
که چندی  روشــنک  محمدحسین 
پیــش به همــراه رئیــس اتحادیه 
صادرکنندگان زعفران و نائب رئیــس کانون کارآفرینان 
در دفتــر روزنامه صبح امروز حضور پیــدا کرد و در مورد 
موضوعات مختلف در حوزه تولید، تجارت و پولشــویی با 
حوصله به ســوالات خبرنگار ما پاســخ داد و اظهار کرد: 
مخالفین FATF باید دلیل مخالفت خود را توضیح دهند. 
اگر دلیل مخالفت ایشان محدودیت در جابجایی ارز است 
در حــال حاضر هم نمی توان ارز جابجا کرد پس این دلیل 
مقبول نیســت. اگر مخالفت ایشــان به خاطر لغو شدن 
کمک رسانی به کشــورهای دیگر است که باید گفت در 
حال حاضر هم ما کمکی به کشوری نداریم و اگر کمکی 
صورت هم  صورت گیرد، غیر رســمی و از راه های دیگر 
باید انجام شود ، پس این دلیل نیز منتفی است. دلیل این 
مخالفت، سیاســت های داخلی است.وی تصریح کرد: اگر 
کشور ما در لیست ســیاه قرار بگیرد با همین کشورهایی 
که در حال حاضر ما را قبول دارند و با ما معامله می کنند، 
به دلیل این که دیگر گواهینامه بانکی نخواهیم داشــت، 
نمی توانیم دادوستدی داشته باشیم. این قانون در تمام دنیا 
پذیرفته شــده، چه دلیل وجود دارد که ما نپذیریم و دلیل 

این مخالفت چیست.
ارز با قیمت بالاتر از قیمت واقعی

قیمت واقعی ارز در حال حاضر از آنچه که اعلام می شود 
پایین تر است، درواقع دولت اگر پیش از این سعی می کرد 
نرخ ارز را کاهش دهد الان در تلاش است که این نرخ را 

ثابت نگه دارد تا بتواند بازار را کنترل کند.
وی در پاسخ وضعیت بازار و نرخ ارز و کالا )زمان مصاحبه 
قبل افزایش نرخ بنزین بود( گفت: با کاهش ارز باید شاهد 

کاهش قیمت برخی از اقلام در بازار می بودیم اما متاسفانه 
این اتفاق نیفتاد. برخی فروشندگان به محض افزایش نرخ 
ارز، قیمت کالاهای خود را زیاد می کنند اما هنگامی که ارز 
کاهش می یابد در قیمت اجناس تغییری ایجاد نمی کنند که 
این مورد نیازمند نظارت بیش تر مسئولین و برخورد مناسب 
منطقی با متخلفان اســت. در رابطه با قیمت گذاری برخی 
اقلام مثل تخم مرغ ســومدیریت سبب افزایش قیمت شد 
چراکه این محصول در تابستان با ۳0-۳۵ درصد پایین تر 
از نرخ تمام شده برای مرغ دار به بازار عرضه شد و اکنون با 
افزایش قیمت به قیمت واقعی خود نزدیک شده است. این 
را نباید گرانی معرفی کرد بلکه این افزایش اگر اتفاق افتد 
طبیعی اســت که این موضوع در تعدادی از کالاها صدق 
می کند .روشــنک ضمن اشــاره به ثبات اقتصاد کشور و 
مدیریت تحریم ها به وسیله اقتصاد کشور، گفت: در استان 
خراسان رضوی شاخص های تولید و اشتغال مثبت و آمار 
مهاجرت از روستا به شهر نیز کاهش و تا حدودی معکوس 
شده است و لازم است که از بانک مرکزی و وزیر اقتصاد در 

این خصوص تشکر و قدردانی شود.
رئیس کمیســیون تجارت اتاق بازرگانی اضافه کرد: ما به 
عنوان بخش خصوصی با مردمی شــدن اقتصاد مقاومتی 
موافق و از تشکیل دبیرخانه مردمی اقتصاد مقاومتی و تفکر 
مثلث اقتصادی دفاع می کنیم. شاخصه موفقیت طرح مثلث 
اقتصادی در استان، رشد شاخص های اقتصادی است که 

مستندات آن موجود اســت.وی در ادامه به عدم اختیارات 
کافی اســتانی به عنوان تنها ایراد مثلث اقتصادی اشــاره 
کرد و گفت: میزان اختیاری که دولت در تصمیم گیری ها 
به اســتاندار داده است بسیار محدود و تمام تصمیمات باید 
در تهران تایید شــوند تا به مرحله اجرا برسند. دولت نباید 
اجازه دهد جز قانون و مصوبه هیئت وزیران کســی حق 
وتو تصمیمات استاندار، شــورای گفت وگو و ستاد اقتصاد 

مقاومتی را در استانی مانند خراسان رضوی داشته باشد.
وزارت صنعت، معدن و تجارت در هر سه حوزه 

ضعیف عمل می کند
رییس کانون کارآفرینان خاطرنشــان کرد: وزارت صنعت، 
معدن و تجارت دچار مشــکلات زیادی اســت و در هر 
ســه زمینه صنعت، معدن و تجارت ضعیف عمل می کند. 
ایران که زمانی دروازه تجارت جهان و مرکز جاده ابریشم 
بوده است، امروز جایگاهش در تجارت دنیا بسیار تنزل پیدا 
کرده است که این ضعف مدیریت در حوزه تجارت است که 
با ادغام وزارت بازرگانی در وزارت صنعت و معدن شــرایط 
بســیار بدتر شــد. هر روز که انفصال این دو وزارت دیرتر 
انجام شود، اقتصاد کشور بیش تر ضربه می خورد.رئیس اتاق 
مشترک ایران و تاجیکستان در پاسخ به علت عدم برگزاری 
مراســم روز ملی صادرات در زمــان مقرر توضیح داد: روز 
صادرات که با شــرایط فعلی اقتصاد ایران و عدم وجود ارز 
حاصل از نفت بســایر مهم و صادرات معنای واقعی حیات 

اقتصاد کشور اســت. متاسفانه به علت عدم شناخت وزیر 
فعلی صنعت، معدن و تجــارت از صادرات و تجارت این 
روز مهم به بهانه دهه پایانی ماه صفر امسال در زمان مقرر 
برگزار نشد. لازم به ذکر است که علت اصلی عدم برگزاری 
روز ملی صادرات در روز ملی صادرات ترس از حجم عظیم 
اعتراضات و ایجاد مشــکل برای خود بود چراکه به خوبی 
 می دانند که در زمینه صادرات و تجارت بسیار ضعیف عمل 
کرده انــد.وی افزود: هدف از برگزاری روز صادرات، احترام 
به صادرکنندگان و حقوق آن ها و رفع مشــکلات و موانع 
راه ایشــان اســت. مردم باید بدانند که صادرکننده، سرباز 
خــط مقدم جنگ اقتصادی اســت و کوتاهــی بعضی از 
صادرکننــدگان در ارزآوری که بیشــتر دولتی و خصولتی 
هستند را نباید به پای همه آن ها نوشت.روشنک بیان کرد: 
این سوال مطرح است که صندوق ضمانت صادرات از بدو 
تاسیس تا به حال ضمانت چند صادرکننده بخش خصوصی 
را کرده اســت؟  همه مواردی که ایــن صندوق تا کنون 
ضمانت کرده اســت، دولتی یا خصولتی و یا سفارش شده، 

بوده است.
نمایشگاه اختصاصی کالاهای ایرانی در کشور 

تاجیکستان
رئیس اتاق مشترک ایران و تاجیکستان با اشاره به نمایشگاه 
اختصاصی کالاهای ایرانی در شهر دوشنبه پایتخت کشور 
تاجیکســتان در پایان آذرماه، تبیین کرد: روابط سیاســی 
و تجاری ایران با تاجیکســتان کــه به دلیل عدم مراقبت 
کم رنگ شده بود با سفر آقای روحانی به تاجیکستان دوباره 
رونق گرفت و این نمایشــگاه مقدمه ای بر روابط تجاری 
ایران با تاجیکســتان است. گروهی از مسئولین اقتصادی 
اســتان به ریاســت آقای مهندس رزم حســینی از استان 
خراسان رضوی برای افتتاحیه نمایشگاه و مذاکرات تجاری 
و بازرگانی در پایان آذرماه به تاجیکســتان می روند.وی در 
پایان اتاق مشــترک ایران و تاجیکستان را فعال در زمینه 
بهبود روابط اقتصادی بین دو کشور خواند و گفت: اکثریت 
اعضای هیئت مدیره اتاق مشــترک ایران و تاجیکستان و 
ایران و ترکمنستان از خراســان بزرگ هستند و در مورد 
تاجیکستان تاکنون باکمک مســئولین خراسان و همکار 
خوب آقای مفیدی توانسته ایم دو پرواز در هفته برقرار کنیم 

که یکی از این پروازها از شهر مشهد انجام می شود.
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هم اکنــون تمامی پایگاه های اورژانس مشــهد به علت آلودگی هوای این 
کلانشــهر در وضعیت آماده باش قرار دارند. در صورت افزایش شــاخص 
آلودگی افزون بر 1۵0 ای. کیو. آی آمبولانســها طبق دستورالعمل وزارت 

بهداشت در مناطق پررفت و آمد و آلوده مشهد مستقر می شوند.
دانشــگاه علوم پزشــکی مشــهد روز سه شــنبه به نقل از مدیر حوادث و 
فوریت های پزشکی این دانشــگاه گزارش داد: شهر مشهد امروز هفتمین 

روز پیایی آلودگی هوا را تجربه می کند و در حال حاضر شــاخص کیفیت 
هوای مشــهد عدد  1۳4 ای.کیو.آی را نشان می دهد که برای گروه های 
حســاس، ناسالم است.دکتر رضا وفایی نژاد افزود: در روزهای پایانی هفته 
گذشته به علت افزایش عدد شاخص کیفیت هوا چند دستگاه آمبولانس در 
برخی نقاط شهر مشهد مستقر شدند تا در صورت نیاز شهروندان در معرض 

خطر به آنان امدادرسانی کنند. 

آماده باش اورژانس 
مشهد به خاطر
 آلودگی هوا

کشف 7۰ فقره سرقت شبانه
 جانشین فرماندهی انتظامی استان از عملیات مشترک کلانتری های آبکوه 
و شفا برای دستگیری عاملان ۳ باند سرقت های شبانه و رمزگشایی از ۷0 
فقره سرقت خبر داد. سردار »ابراهیم قربانزاده« با اعلام این خبر گفت: در 
پی گزارش چند فقره سرقت های سریالی شبانه در منطقه آبکوه و محدوده 
بلوار شفا و ابوطالب دستورات لازم به فرماندهی انتظامی مشهد برای اجرای 
مرحله دیگری از طرح تشدید مقابله با سرقت صادر شد. جانشین فرماندهی 
انتظامی اســتان خراســان رضوی افزود: تیم های تجسس کلانتری های 
آبکوه و شــفا در این عملیات ضربتی وارد عمل شدند و توانستند 9 تن از 
عاملان اصلی سرقت های شــبانه را در مشهد شناسایی و دستگیر کنند. 
وی به تشــریح این عملیات گســترده پرداخت و گفت: ماموران تجسس 
کلانتری آبکوه با مطالعه دقیق سرقت های سریالی وسایل و قطعات خودرو 
به سرنخ هایی دســت یافتند که منجر به ترسیم چهره فرضی متهم شد. 
ســردار قربانزاده خاطر نشان کرد: پلیس با کنترل و مراقبت های پوششی 
متهم مورد نظر را هنگام سرقت از یک دستگاه خودروی سواری پارک شده 
در بلوار شهید فرامرز عباسی دستگیر کرد. وی گفت: در این عملیات یک 
دستگاه خودروی پراید سرقتی که متهم در سرقت های شبانه از آن استفاده 
می کرد به همراه مقادیری وســایل و قطعات ســرقت شده از خودروهای 
ســواری کشف شدو متهم که ۷ فقره ســابقه کیفری دارد تا کنون به ۳0 
فقره ســرقت در محدوده بلوار جانباز و فرامرز عباسی اعتراف کرده است و 

تحقیقات برای شناسایی و دستگیری دیگر متهمان این پرونده ادامه دارد.

معتاد کارتن خواب راز سرقت ۱۰۰ میلیون تومان طلا را فاش کرد
جانشــین فرماندهی انتظامی خراسان رضوی در ادامه به گزارش سرقت 
طلا از یک منزل مسکونی اشــاره کرد و گفت: تیم های دایره تجسس 
کلانتری شفا در پی گیری این سرقت به سرنخ هایی دست یافتند که چهره 
یک معتاد کارتن خواب را رابطه با این پرونده برای شان آشکار ساخت. وی 
گفت: پلیس این متهم را دستگیر و در بازرسی بدنی از او 400 هزار تومان 

وجه نقد کشف کرد : متهم در تحقیقات اولیه پرونده به ماموران انتظامی 
بیان داشت برادرش با همدستی فرد دیگری طلاها را از خانه مسکونی به 
سرقت برده اند. در پی این اعترافات پلیس 2 متهم دیگر پرونده و 2 مالخر 
اموال مسروقه را دستگیر و تحقیقات برای کشف دیگر اقدامات مجرمانه 

اعضای این باند ادامه دارد.

تیراندازی هوایی و تعقیب و گریز پلیسی برای رمزگشایی از۴۰ 
فقره سرقت

ســردار قربانزاده در بخش پایانی مصاحبه خود به گزارش ســرقت های 
سریالی وسایل داخل خودروهای سواری در محدوده بلوار شفا و ابوطالب 
مشهد اشاره کرد و گفت: تیم های دایره تجسس کلانتری شفا در اجرای 
این مرحله از طرح تشدید مقابله با سرقت تحقیقات گسترده خود را آغاز 
و به اطلاعاتی دست یافتند که منجر به شناسایی یکی از عاملان اصلی 
دستبرد به خودروهای سواری شد. این مقام انتظامی تصریح کرد: پلیس 
با تقویت کنترل و مراقبت های پوششــی، متهم را همراه زنی جوان سوار 
بریک دستگاه خودروی سواری پراید مسروقه شناسایی و برای دستگیری 
آنان وارد عمل شد اما متهم بدون توجه به دستور ایست پلیس با سرعت 
زیاد متواری شد و تعقیب و گریز پلیسی از بلوار شفا تا شهرک شهید رجایی 
مشــهد ادامه یافت. وی گفت: ماموران کلانتری شفا با تیراندازی هوایی 
خودروی ســواری را متوقف و متهم و زن جوان را دستگیر کردند. سردار 
قربانزاده گفت: متهم در اعترافات خود تاکنون اظهار داشته خودروی پراید 
را از بلوار توس به  سرقت برده و 40 فقره دستبرد به وسایل خودروهای 
سواری در محدوده بلوارشفا و جاده قدیم قوچان داشته است. وی با اشاره 
به ایــن که تحقیقات از این متهمان نیز ادامه دارد از فرماندهی انتظامی 
مشهد و اقدام ضربتی و نتیجه بخش کلانتری های آبکوه و شفا در این 
عملیات گســترده که کمتر از ۷ســاعت به طول انجامید تشکر کرد و از 
شهروندان خواست به توصیه های پلیسی در پیشگیری از سرقت ها توجه 

بیشتری داشته باشند.

۴مصدوم براثر سانحه رانندگی محور گناباد
رییس اورژانس پیش بیمارستانی و حوادث دانشگاه علوم پزشکی گناباد گفت: 
بر اثر تصادف روز سه شنبه ســه خودرو در این شهرستان چهار نفر مصدوم 
شدند.دکتر امین زمانی طی گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: به دنبال اعلام 
برخورد ســه خودرو نیسان، پژو 40۵ و پژو پارس در جاده گناباد به نجم آباد 
چهار دســتگاه آمبولانس اورژانس هلال احمر و آتش نشانی به محل اعزام 
شــد.وی ادامه داد: مصدومان حادثه بعد از مراقبت های اولیه به بیمارســتان 
علامه بهلول گنابادی انتقال یافتند.شهرســتان های گناباد و بجستان با 16 
پایگاه اورژانس و یک پایگاه اورژانس هوایی زیرپوشش دانشگاه علوم پزشکی 
گناباد قرار دارند.شهرستان گناباد در 28۷ کیلومتری جنوب مشهد واقع است.

دستگیری عوامل شکار غیرمجاز دوراس قوچ و میش وحشی
۳ شکارچی حرفه ای که در ارتفاعات منطقه شکار ممنوع بزد دو رأس قوچ و 
میش وحشی را تلف کرده بودند، توسط پرسنل یگان حفاظت محیط زیست 
تربت جام دستگیر شــدند.به نقل از روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط 
زیست خراسان رضوی، جواد دامن پاک اظهار کرد: در پی وصول خبری مبنی 
بر حضور سه شکارچی متخلف در ارتفاعات منطقه شکار ممنوع بزد، موضوع 
در دستور کار پرسنل یگان حفاظت قرار گرفت و پس از رصد نامحسوس در 
روز بعد هنگامیکه یکی از شکارچیان قصد انتقال اجزای حیوانات شکار شده 
را داشــت خودروی وی توقیف و اجزای دو رأس قوچ و میش وحشی از وی 
کشف و ضبط شــد.رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان تربت جام 
ضمن اشــاره به  اینکه یگان حفاظت محیط زیست فریمان و پرسنل ایست 
و بازرسی شهید عزتی نیز یگان حفاظت تربت جام را همراهی کردند، گفت: 
شــکارچیان دستگیر شده باید بابت شکار دو رأس قوچ و میش 200 میلیون 

ریال به حساب خزانه واریز کنند.
وی بیان کرد: متهمین پرونده سه نفر هستند و با نظر بازپرس پرونده در اختیار 
پلیــس اطلاعات و امنیت تربت جام قرار گرفتند تا به صورت تخصصی مورد 

بازجویی قرار گیرند.

حوادث

گزارشصبحامروزبهمناسبتروزجهانیمعلولازتوانمندسازیبزرگترینمرکزتوانبخشیمعلولین:

ازفیاضبخشتااستانداری
سرویس جامعه

روز جهانی معلولان، روز تعمیم شــناخت 
جوامع و اقشــار مختلف مردم از نیازها و 
فعالیت های افراد معلول و دارای نیازهای 
ویژه و نیز آشنا شدن آنان نسبت به حقوق 
مــادی و معنــوی و تعییــن راهکارهای 
مناسب برای رفع موانع و آسیب ها است. 

وجــود تفاوت ها در نظام آفرینش، ما را به 
فراخواندن آحاد بشــر با تمام تفاوت ها در 
احیای توانایی ها و استعدادهایشان موظف 
می نماید. زمینه ســازی حضــور معلولان 
درجامعه از وظایف و تکالیف همه دولت ها 
و نظام های بشــری و به طــور اخص از 
تکالیف دینی و مذهبی اســلام، این دین 
خوبی ها و مهربانی ها اســت. متون دینی 
ما به نقل از ســخنان پیامبر عظیم الشأن 
)ص( و ائمه اطهار)ع( مشحون از سفارش 
آنان، به توجه معلولان عزیز است. حضرت 
علی)ع(، این امام همام در منشور حکومتی 
خود یعنــی نامه ۵۳ نهج البلاغه به مالک 
استانداری  به  انتصاب وی  اشــتر، هنگام 
مصر، تنها جایی که در این حکم حکومتی 
قســم یاد می کند و رسیدگی ویژه ای را 
برای اقشــار جامعه از استاندار خود طلب 
مســاکین،  معلولان،  موضــوع  کند.  می 
نیازمندان و زمین گیران می باشــد و آن 

حضرت )ع( می فرماید: 
ثُم الّل الّل فی الطبقه الســغلی من الذین 
لا حیله لهم من السماکین و المحتاجین و 

اهل البوسی و الزمنی...
» ... سپس خدا را، خدا را در نظر بگیرید در 
حق طبقۀ پایین جامعه آنان که بیچاره اند، 
از مســاکین، نیازمندان، بینوایان و زمین 
گیــران )معلولان( در میــان اینان برخی 
اظهار نیاز کنند و برخی دست نیاز به سوی 
دیگران نگشایند، حقوقی را که خداوند از 
تو خواســته درباره ایشان نگاه داری، حفظ 

نما.
ما نیز همگام با شعار روز جهانی معلولان 
در سال 2019 برای دست یابی به اهداف 
ارزشــمند، از جمله : رفع فقر و گرسنگی، 
بســط عدالت و بهزیســتی مناسب، مهیا 
نمــودن آمــوزش و پرورش بــا کیفیت، 
ترویج صلــح و دادگری برای آینده ای که 
می خواهیم هــم پیمان می شــویم و بر 
خود فرض می دانیم تا با بیشــترین تلاش 
به همراه آحاد مــردم ایران که از بهترین 
نیک اندیشان دنیای امروز هستند در سایه 
عقلانیت و در پرتو عزم ملی برای ساختن 
ایرانی آبادتر، وظایف ســنگین خویش را 
در قبال افراد معلول به درســتی بشناسیم 
و بپذیریــم و زمینه ای فراهــم نماییم که 
معلولان ســربلند، نیز در ســاختن ایرانی 
توســعه یافته تر و قدرتمندتر، سهمی در 
خود، ایفــا نمایند. و به این باور برســیم 
که حضور مؤثر آنان در جامعه همیشــه از 

اهمیت والایی برخوردار بوده و هست. 
 تاکنون بــا تلاش مســئولان، اقداماتی 
مناسب برای معلولان انجام شده که البته 
اگرچه جای تشــکر داشته اما کافی نیست 

و انتظارات به حــق و منطقی معلولان را 
برآورده نمی سازد.

در این راســتا بایســتی با فراهم نمودن 
پیش زمینه هــای اجتماعــی معلــولان را 
به ســمتی هدایــت کرد که به واســطۀ 
فرصت های یکسان با تکیه بر توانایی های 
فــردی، مســتقل از مؤسســات خیریه و 
نهادهایی از این دســت قــادر به فعالیت 
باشند.توانمند ســازی معلــولان به منظور 
دســتیابی به زندگی مستقل به نحوی که 
خود مســئول زندگی خویش بــوده و به 
خودکفایی برســند و به جامعه بپیوندند، از 
اصول شــرافت و کرامت انسانی محسوب 

می شود. 
به امید آن روز که آحاد جامعه، معلولان را 
آن طور که هســتند و میتوانند باشند باور 
استعدادهای  نمایند و فرصت شــکوفایی 
آنــان را فراهم کنند و تغییر نگرش جامعه 
نســبت به حقوق معلولان به منصه ظهور 

برسد. 
ان شاء ا... 

آسایشــگاه معلولین شــهید فیاض بخش 
بزرگتریــن مرکز توانبخشــی و نگهداری 
معلولین جسمی حرکتی در کشور با ۵00 
مددجو و خدمت رســانی به هــزارو 200 
مددجوی غیر مقیم)خدمات دندانپزشــکی 
فیزیوتراپی،  درمانی، خدمات  آب  ،خدمات 

خدمات ورزشی، خدمات فرهنگی(
تــا  شــیرخوارگاه  از  اطفــال  بخــش 
1۵ســال،بخش زنان وبخش مــردان از 

1۵سال تا سالمند
و بخش دانش آموزی از پیش دبســتانی تا 

دانشگاه )دختران  و پسران جداگانه(
تعداد پرسنل:۳۵0 تن

تعداد نیروهای افتخاری:400 تن
درمان و امکانات توانبخشــی به معلولین 

ضایعه نخاعی در منازل
1-ارائه خدمات زخم بســتر به 20 مددجو 
درمــاه )ازیــک تا هشــت جلســه برای 

هرمددجو( ودرمجموع 120 جلسه در ماه
2-ارائه خدمات کاردرمانی به هرمددجو 2 

جلسه درماه ودرمجموع 40 جلسه
 فعالیت های توانبخشی موسسه

کاردرمانی،گفتاردرمانی، مددکـاری،روانشن
اسـی،فیزیوتراپی،هیدروتراپی، مهدکودک، 
اتاق بازی وســرزمین قصه و امانت دهی 
وســایل توانبخشــی بــه خانــواده های 

سالمندان و معلولین خارج از موسسه
در فرایند توانبخشــی بعضی از مددجویان 
مستقل شده و برای سرپرستی در خانواده 
به مراکز مخصوص معرفی می شوند. سال 
گذشــته 6 نفراز بچه هــای بخش اطفال 
که بی سرپرســت بودند مستقل شدند که 
برایشان جشن مستقل شــدن نیز گرفته 
شــد) تبســم و مهرنوش به مرکز نیکان 
، مبینــا و محمد جوادبه مرکــز فرامرز و 
آزیتا و ســرنا به شیرخوارگاه حضرت علی 

اصغر)ع((
 فعالیت های فرهنگی موسسه

تواشیح،  قرآنی،  قرآن، قصـــص  آموزش 

نقاشی  فتوشاپ،  عکاســی،  خوشنویسی، 
باآبرنــگ و رنــگ روغن، نقاشــی روی 
سفــال، کهنه کاری )پتینه(، قصه خوانی، 

داستان نویسی، اوریگامی،
 زبان انگلیســی، تئاتر گویندگی، موسیقی 

آوایی و دورهای فن بیان)تدِ(
کلاســهای فوق برای معلولیــن خارج از 

مرکز نیز برگزار می شود .
آموزش تحصیل در مقاطع مختلف از 

پیش دبستانی تا دانشگاه  
تاکنــون  کــه  افتخاراســت  موجــب 
تعدادزیــادی ازاین عزیزان به  مدارج عالی 
نائل  ودکترا  کارشناسی،کارشناسی ارشــد 
گردیده  و در مشــاغل مختلــف دولتی و 
خصوصی مشغول خدمت بوده مانند خانم 
دکترنوروزی در استانداری ، آقای عباسعلی 
پور در بهزیستی استان، آقای بیضایی اداره 
مالیات ، خانم درویشــی روانشناس بخش 
اطفال، خانم پارســایی نســب کارشناس 

ارشد کتابداری و مسئول کتابخانه و....
اشتغال و مهارت آموزی

نیمــی از مددجویــان)2۵0 نفــر(  روزانه 
درحــال آموختن مهارت و حرفه آموزی در 
کارگاه هــای فعال : خیاطــی، معرق، قلم 
زنی، مونتــاژ، چرم کامپیوتــر،  بافندگی 
 فــرش بافــی، شمـــع ســازی،  تعمیر 

موبایل .
خدمات دندانپزشکی

و  افتخــاری  باحضور120دندانپزشــک   
حمایت و پشــتیبانی نیکــوکاران، علاوه 
بر ۵۵0 فرزندان خانه در خدمـــت درمان 
بیماری دهــان ودندان معلولین اســتان، 
استان های هم جواروحتی معلولین  کشورها 
ی همسا یه نیزمی باشد)خدمات یا رایگان 

یا با کمترین تعرفه ها انجام می شود( .
ورزش در فیاض بخش

فرزندان این خانه با حمایـــت نیکوکاران 

ورزشی  درزمینه های  گرانقدر،توانســته اند 
افتخارات ارزنده ای را کسب نمایند. 

موجــب افتخاراســت که عزیــزان ما در 
رشــته های مختلف ورزشــی درمسابقات 
کشــوری و بین المللی صاحب مدال شده 
)آقای حســن عبدی وحمید صداقت عضو 

تیم ملی بسکتبال با ویلچرمردان .
خانــم فتانه پــورآت ،ندا بلوچــی ، رقیه 
در  سعادت  مهسا  روحانی،  صالحی،مهدیه 
حال حاضر به تیم ملی بســکتبال دعوت 
شــدند و فاطمه کشــمیری، زهره کاریز 
نویی، طاهره اوژند، فاطمه عســکری در 

گذشته عضو تیم ملی بودند(
در رشــته بوچیا خانم سمیرا رمضانی قبلا 

عضو تیم ملی بودند
رشته های ورزشی این مجموعه: بسکتبال 
، بوچیا ،ورزش همگانی ، تنیس روی میز

 امکانات :مجموعه ورزشــی علی حمیدی 
موقوفه آسایشگاه

ازدواج
باحمایــت مــردم  گرانقــدر مددجویان 
عزیزطی فرایند توابخشــی، ازدواج کرده 
و زندگــی مســتقلی راخارج از موسســه 
با حمایت آسایشــگاه و خیریــن گرانقدر 
جهیزیه،رهــن  می نمایند)تامیــن  آغــاز 
سالانه  عروسی(  مراســم  منزل،برگزاری 
دو تا ســه نفر از مددجویان به خانه بخت 

می روند.
بهداشتی/درمانی

اســتقرار واحد پرســتاری در هر بخش ، 
تشــکیل پروند ه ویژه درمانی و پزشکی 

برای  هرمدد جو.
حضور پزشــکان   مقیم  مرکــزو ویزیت 
مددجویان توســط پزشکان متخصص در 
رشــــته های اورولوژی ، پوست ارتوپدی، 

داخلی، اعصاب و...
مخــارج آسایشــگاه در ماه بالغ بر ســه 

ملیارد تومان زندگی هر مددجوماهانه بالغ 
برسه میلیون و پانصد هزار تومان مخارج 
برپنجاه هزار  بالغ  آسایشــگاه درهردقیقه 

تومان
تامین 80 درصدی هزینه ها توسط مردم و 

20 درصد توسط سازمان بهزیستی 
این موسسه فاقد هرگونه درآمد ثابت بوده 
و همه این هزینه ها توســط خیرین تامین 

می شود.
طرح جامع آسایشگاه

با توجه به بافت فرســوده آسایشــگاه و 
باهدف احداث مکانی ایمن و مناسب برای 
هزار و 200مددجو طرح جامع آسایشــگاه 
از ســال 9۳ توسط شرکت مهندسی طرح 
و تکوین بــا مدیریــت خیرونیک اندیش 
گرانقــدر آقای دکتر حافظــی طراح برج 
میلاد تهران آغاز شــد. این طرح کم نظیر 
حدود 4۵ هزار متر مربع مســاحت دارد و 
شامل چهار بلوک خوابگاهی ، یک بلوک 
توانبخشی ، ســاختمان اداری و ساختمان 
چنــد منظوره برای برگــزاری برنامه های 
فرهنگی و هنری همچون سالن همایش و 
کتابخانه است ودر 8 مرحله اجرا می شود. 

مرحله اول آذر سال گذشته شروع شد
برنامه ها و مراسمات اصلی موسسه:

بازارچــه نیکــوکاری ، برنامه هــای 12 
آذر ،عید فطــر، عید قربان ،آغاز جشــن 
تحصیلی، ماه محرم ، اســتقبال از زائرین 
پیــاده، شــرکت در مراســمات ملی) روز 
قــدس، 22 بهمن( برگزاری جشــن های 
مناسبتی، جشن های تولد برای مددجویان 
، برنامه های مذهبی و جلســات قرآنی و 
ادعیه ، حضور گروه های هنری موسســه 
در جشــنواره های مختلف تئاتر و ســرود، 
مددجویان  هنری  نمایشگاه های  برگزاری 
)نقاشی ، معرق و...(، اردوهای تفریحی به 
شمال کشور، اردوهای فرهنگی و تفریحی 

یک روزه در مشهد و...
خدمات درمانی و پرستاری 

زخم بســترها در بخش زنــان 9 مورد که 
نسبت به ســال گذشــته کاهش یافته و 
زخم ها کوچک شده و رو به بهبودی است .
 در بخــش اطفال در 2 ســال اخیر زخم 
بســترها بهبود یافته و در حال حاضر زخم 

بستر وجود ندارد. 
بخش مردان در ســال 9۷، 18 مورد بوده 

که به 12 مورد کاهش یافته است. 
از شــروع ســال جدید تا کنون 90 مورد 
بســتری در بیمارستان داشــته ایم که در 

سال 1۳9۷، 1۳۵ مورد بوده است. 
تزریق به موقع واکســن ها بخش اطفال 

و واکسن های آنفلوآنزا و... در بخش ها 
تعداد پرستاران در ۳ بخش مردان، زنان، و 

اطفال 21 نفر می باشد. 
بیمارستان های مرتبط با مرکز که همکاری 
مســتمر دارند: قائم، امام رضا، دکتر شیخ، 
اکبر، طالقانــی، فارابی مرکز درمانی رضا، 

هلال احمر، آزمایشگاه پاسارگاد و... . 
اتاق هــای یک مردان و یــک و 4 زنان 

بازسازی شده است. 

زباله بازی
گسترش پدیده کودکان زباله گرد در مشهد

سارا ایزد خواه

اگر کمی نسبت به جامعه خود حساس باشید حضور این افراد را به خوبی در پیرامونتان 
حس می کنید. کنار ما در جســتجوی زباله هســتند، زیر سایه سطل های بزرگ زباله 
استراحت می کنند، پســماند غذای پیدا کرده در زباله ها را می خورند و حتی کودکان 
زباله گــرد درون ســطل های زباله بازی کرده و معیشــت خود را لابه لای آشــغال 

جست وجو می کنند.
زباله گردی از جمله معضلات جدیدی اســت که در شــهرهای بزرگ ایران به ویژه 
مشــهد درحال گســترش اســت. تعداد این افراد روزبه روز در مشهد درحال افزایش 
است و اگر رســیدگی ها و برنامه ریزی های لازم در این زمینه انجام نشود مشکلات 
و آســیب های عدیده ای در آینده ای نه چندان دور پیش روی این شــهر خواهد بود. 
مشهد از شهرهایی است که بیشترین تعداد جمعیت حاشیه نشین در کشور را داراست 
مسلما افزایش تعداد مهاجران، کاهش درآمد افراد و وضعیت نامناسب اقتصادی کشور 
از جمله دلایلی اســت که می تواند تعداد افراد حاشیه نشین را بیشتر کرده و به مراتب 

میزان گرایش این افراد را به زباله گردی افزایش دهد. 
جمعیت روبه رشــد در مشــهد منجر به افزایش مصرف و درنتیجه تولید بیشتر زباله 
می شــود، درواقع روزانه در این شــهر میزان 2۳00 تن زباله تولید می شود. متأسفانه 
هنوز سیستم جمع آوری و تفکیک زباله در ایران و ازجمله مشهد بسیار ابتدایی است 
که همین سیســتم اشتباه مشکلات عدیده ای را برای شــهر و افراد به وجود آورده. 
درواقع هیچ جای دنیا تفکیک زباله توسط انسان انجام نمی شود، اما این کار در ایران 
و بیشــتر توســط کودکان صورت می گیرد که در این زمینه مسئولیت می بایست بر 

عهده شهرداری و وزارت کار باشد. 
گفتنی اســت که بهترین روش بــرای کنترل و ســاماندهی زباله گردی، جمع آوری 
سطل های زباله از خیابان ها و تفکیک زباله از مبدا است. هر چند که سازمان مدیریت 
پسماند مشهد اخیرا در تلاش اســت تا طرحی با نام »سی مپ« را به صورت پایلوت 
برگزار کند تا از طریق نرم افزار بتواند میزان آگاهی رســانی شــهروندان نســبت به 

تفکیک زباله از مبدا را افزایش دهد. 
گاراژهای تفکیک زباله دارای کارفرمایانی اســت که برخــی از آن ها تحت نظارت 
شــهرداری کار می کنند؛ طبق قانون کار، به کار گرفتن کودکان در مشــاغل سخت 
همچون زباله گردی غیرقانونی است، اما متاسفانه چنین عمل خلافی در تعداد زیادی 
از گاراژهای تفکیک زباله ســطح شهر انجام می شود. درواقع کارفرمایان این گاراژها 
برای پرداخت حقوق کمتر و کسب سود بیشتر از بچه ها استفاده می کنند. در تعدادی 
از کارگاه های تفکیک زباله موجود در پرکندآباد، شــهرک شهید رجایی، فیض آباد و 

کارگاه های اطراف جاده قدیم کودکان ایرانی و خارجی مشغول به کارند. 
زباله گردی کودکان؛ برده داری نوین

براســاس داده های به دست آمده »ســن زباله گردی کودکان به چهار سال رسیده و 
میانگین ســنی کودکان زباله گرد 12 ســال اســت. باید توجه داشت که 8۵ درصد 
ایــن کودکان، افغانســتانی اند. ]درواقــع[ 8۵.1 درصد از این کــودکان افغان، 1.۷ 
درصد پاکســتانی و 1۳.2 درصد ایرانی هســتند. همچنیــن 80 درصد این کودکان 
بی سوادند)ایســنا، 19 آذر 1۳9۷، همایش »زباله گردی حق کودکان نیست«(. گفتنی 
است میزان فعالیت روزانه برخی از این کودکان گاهی به 20 ساعت زباله گردی و کار 

در این کارگاه ها می رسد که خود نوعی برده داری نوین است.
رشد بیماری های ایدز، هپاتیت، گال، سل در میان زباله گردان

متأسفانه براســاس گزارش های میدانی تعداد زیادی از افرادی که زباله گردی کرده 
یــا در کارگاه های تفکیک زباله فعالیت می کنند بدون دســتکش، ماســک و لباس 
مخصوص هستند، عدم وجود تجهیزات لازم در این زمینه منجر به شیوع بیماری ها 
در میان این افراد و مســلما افزایش بیماری در ســطح جامعه می شود. بیماری هایی 
چون ایدز، هپاتیت، اسهال، سل، قارچ های پوستی، انگل، وبا و گال... ازجمله مواردی 
اســت که در میان زباله گردها به ویژه کودکان دیده می شود؛ چرا که کودکان به دلیل 

فقر جسمانی و بهداشتی آسیب پذیری بیشتری در برابر بیماری ها دارند.
تضعیف اخلاق و مدنیت با رشد زباله گردی در شهر

تعداد زیادی از این کارگاه ها در حوزه مناطق شــهری هســتند درنتیجه عدم نظارت 
کافی بر عملکرد این کارگاه های غیرقانونی منجر به بروز و شیوع بیماری ها در شهر 
می شود. از سویی دیگر با افزایش تعداد افرادی که زباله گردی می کنند چه کسانی که 
برای تأمین معاش اولیه خود رو به این شغل کاذب می آورند و چه کسانی که به طمع 
ســود فروش برخی از زباله های ارزشــمند در این زمینه فعالیت می کنند موجب شده 
قبح چنین معضل اجتماعی در جامعه از بین برود و شــهروندان نســبت به این دسته 
از افراد بی توجه باشــند. همین امر منجر به کاهش اخلاق و اخلاق مداری در جامعه 
شده و مدنیت را تضعیف می کند. گاهی دعواهای زیادی بر سر سطل های زباله میان 

زباله گردان برای به دست آوردن زباله بیشتر رخ می دهد. 
چرا زباله گردی رسمی سازی نمی شود؟

اما راه حل  این معضل چیســت؟ هرچند وضعیت نامناســب اقتصادی یکی از دلایل 
اصلــی گرایش به این شــغل کاذب بوده، اما به هر حال جامعه مــا نیازمند ارائه راه 
حلی مناســب با شــرایط موجود اســت. یکی از راه حل ها می تواند رسمی سازی این 
دســته از شغل های غیررسمی باشد. هر چند وزارت کار با آوردن استدلال هایی مانع 
از این کار می شــود برای مثال بیان شــده که قصد به رسمیت شناختن حضور و کار 
افغانســتانی ها در ایران را ندارند. یکی دیگر از مشــکلات پیش رو برای به رسمیت 
شــناختن زباله گردی، وجود الزام های قانونمند اســت، مانند الــزام در پرداخت حق 
بیمه اســت؛ چراکه به گفته متولیان این حوزه، سودآوری کافی را ندارد.نکته دیگری 
که از ســوی وزارت کار و رفاه اجتماعی مطرح شــده، بحث »عدم الزام کودکان به 
کار« اســت، فعالان حوزه کودک به این ارزش اعتقاد دارند و اجازه مذاکره در مورد 
رسمی ســازی کار کودک  را نداده و آن را قابل گذشت نمی دانند، به همین دلیل این 

وزارتخانه نتوانسته برای بهبود وضعیت کودکانی که در این حوزه فعالند، ورود کند.
ناتوانی سازمان های مسئول در حل معضل زباله گردی

در رابطه با وضعیت کار کودکان 12 ســازمان مســئولیت دارند ازجمله بهزیســتی، 
شــهرداری، وزارت کار و رفاه اجتماعی، اداره اتباع، دانشــگاه علوم پزشــکی و...، اما 
متاســفانه با توجه بــه افزایش گرایش افراد برای ورود به ایــن حوزه به ویژه حضور 
کودکان در گاراژهای تفکیک زباله و زباله گردی در ســطح شــهر این ســازمان ها 
نتواســتند راه حل مناســب و درخوری را ارائه دهند. درواقع مسئولان هر یک از این 
ســازمان ها بخشــی از مســئولیت را بر عهده دیگری می نهند. باید توجه داشت که 
مشهد، شــهری زائرپذیر است و در شأن شــهر امام رضا)ع( نیست که کودکان آن 

معیشت خود و خانواده شان را در زباله ها جست وجو کنند.

یادداشت
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مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی شهرستان رشتخوار 

هنر منسوخ شده 
گلدوزی سنتی در 
رشتخوار احیا شد

علی علینژاد
مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان رشتخوار از احیای هنر 
منســوخ شده گلدوزی سنتی در این شهرستان خبر داد.به گزارش خبرنگار صبح 
امروز، »کاظم کامیاب« 1۳98 با اعلام این خبر افزود: احیای هنرهای منســوخ 
شــده یا در حال منسوخ از اولویت های این اداره است که در دستور کار این اداره 
قرار گرفته است. او ادامه داد: از ابتدای سال 98 در 2 روستای باسفر و کریم آباد با 
توجه به پیگیری ها و پرداخت تسهیلات و همت هنرمندان 1۵ نفر در این رشته 

مشغول فعالیت شده اند.کامیاب با اشاره به تخصیص 600 میلیون ریال تسهیلات 
به 12 هنرمند گلدوزی سنتی افزود: این میزان تسهیلات به منظور تهیه مواد اولیه 
گلدوزی سنتی و دوخت آن در نظر گرفته شده است.وی افزود: بهترین بازار فروش 
برای شناساندن هنرهای صنایع دستی شرکت در نمایشگاه ها است که با موافقت 
و همکاری معاونت صنایع دســتی و هنرهای ســنتی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی استان خراسان رضوی از ابتدای سال 98 هنرمندان 

شهرستان در ۵ نمایشگاه سراسری شرکت نموده اند.

استاندار خراسان رضوی با اشاره به ظرفیت موزه بزرگ 
خراسان در جذب بیشتر گردشگران خارجی، گفت: عرضه 
محصولات فاخر هنری باقیمت مناسب به گردشگران و 

بازدیدکنندگان داخلی و خارجی باید مدنظر قرار بگیرد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی اســتانداری خراسان 
رضوی، علیرضا رزم حســینی امروز در جریان بازدید از 
بخش هــای مختلف موزه بزرگ خراســان در مجموعه 
کوهسنگی مشهد اظهار کرد: در کنار به نمایش گذاشتن 

آثــار تاریخی در این موزه، در نظــر گرفتن محصولات 
فاخر هنری باقیمت مناســب برای عرضه به گردشگران 
و بازدیدکنندگان داخلی و خارجی موضوع بســیار مهمی 

است.
رزم حســینی ادامه داد: با توجه به پتانســیل قابل توجه 
تاریخی و هنری خراسان بزرگ و ایران، باید تلاش کنیم 

این ظرفیت بیش ازپیش به جهان معرفی شود.
وی بــا تأکید بر ظرفیت موزه بزرگ خراســان در جذب 

بیشــتر گردشــگران خارجی افزود: در کنــار به نمایش 
گذاشــتن آثار تاریخــی در این مــوزه، در نظر گرفتن 
محصولات فاخر هنری باقیمت مناســب برای عرضه به 
گردشــگران و بازدیدکنندگان داخلی و خارجی موضوع 

بسیار مهمی است.
اســتاندار خراســان رضوی تأکید کرد: میراث تاریخی 
خراسان بزرگ ظرفیت بسیار مناسبی برای افزایش جذب 
گردشگران خارجی به شــمار می رود و برای تحقق این 

مهم باید برنامه ریزی لازم انجام گیرد.
در ادامه این بازدید رزم حســینی، اســتاندار خراســان 
رضــوی در مجموعه خانه تاریخی ملک واقع در خیابان 
امام خمینی)ره( حضور یافت و از قســمت های مختلف 
ایــن مجموعه بازدیــد کرد. وی در ایــن بازدید ضمن 
گفت وگوی صمیمانه با هنرمنــدان فعال، از نزدیک در 
جریان فعالیت های مختلف هنری در خانه تاریخی ملک 

قرار گرفت.

استاندار خراسان رضوی در جریان بازدید از موزه بزرگ خراسان اعلام کرد:

عرضه محصولات فاخر هنری  به گردشگران 

پیشنهاد استادیار دانشگاه نیشابور به مشاهیر:

احداث پارک مشاهیر در مشهد
اســتادیار دانشگاه نیشابور گفت: برای به نمایش گذاشــتن سردیس های ساخته شده، 
پیشنهاد می کنم در استان پارک مشــاهیر احداث شود.به گزارش ایسنا، جعفر نجیبی، 
در خصوص محل نصب مجسمه های ساخته شده در نخستین سمپوزیوم مجسمه سازی 
مفاخر مشــهد، اظهار کرد: لذا من پیشنهاد کردم پارک مشاهیر، مانند موزه ای روباز در 
مشهد احداث و مجسمه ها در آن نصب شود تا گردش گران از این پارک، علاوه بر زیارت 
حرم مطهر امام رضا)ع( و ســایر مکان های دیدنی، بازدید کنند و با مشــاهیر ارزشمند 
استان خراسان آشنا شوند. این هنرمند مجسمه ساز اضافه کرد: قرار بر این است که این 
ســردیس ها در خیابان ها یا میدان هایی از شهر که به نام این مفاخر و شهدا نام گذاری 
شده اســت، قرار گیرد، با توجه به مشاهیر والایی که استان خراسان دارد، حرکت خوبی 
اســت و باید با ســاخت اثر هنری، مقام و خاطرات این مفاخــر را زنده نگه  داریم.این 
استادیار دانشگاه نیشابور تشــریح کرد: سردیسی که من ساخته ام مربوط به فیلسوفی 
دینی به نام محمدرضا حکیمی اســت؛ این ســردیس ترکیبی از احساس درونی خودم 
و حس درونی این فیلســوف است، که با مطالعه درباره  شخصیت او متوجه آن شده ام.
وی افزود: برگزاری این ســمپوزیوم ها خوب است، به این دلیل که ارتباط مردم با هنر 
مجسمه سازی افزایش می یابد و به یادگیری مراحل کار برای افرد علاقه مند نیز کمک 
می کند.این اســتادیار دانشگاه نیشابور ضمن اشاره به این که ایراداتی نیز موجود است، 
ادامه داد: یکی از این ایرادات انتخاب سلیقه ای هنرمندان، به دلیل سیاست گذاری هایی 
است که وجود دارد؛ ایراد دیگری که به نظر من این سمپوزیوم ها دارد، مربوط به بودجه  
کمی اســت که ارگان ها در اختیار دارند و به تبع آن ســعی می کنند کار را ارزان تمام 
کنند.نجیبی با بیان این  که ممکن اســت در بین این مجسمه ها شاهکاری هنری نیز 
به وجود آید، گفت: اما وقتی برای این شــاهکار از متریال )مواد( فایبرگلاس اســتفاده 
شــود، ماندگاری آن کم شــده و زود از بین می رود. معمولا مجسمه هایی که در تاریخ 
ماندگار شــده اند از جنس برنز و سنگ بوده اند؛ به طوری که قدمت بعضی از مفرغ های 
لرســتان به ۳هزار سال هم می رســد.این هنرمند مجسمه ساز تصریح کرد: با توجه به 
این که برنز بعد از نقره ســومین فلز ارزشــمند اســت، به علاوه زیبایی و ماندگاری نیز 
دارد، به مســئولان پیشنهاد می کنیم که برای ساخت مجسمه ها از برنز استفاده کنند، 
هم چنین مثال ترکی »از گوشــت ارزان، آب گوشت خوب درست نمی شود« را در این 
خصوص بیان می کنم که به گوش مســئولان برسد.وی خاطرنشان کرد: با استفاده از 
برنز، نه  تنها ارزش هنری این مجســمه ها؛ بلکه ارزش متریالی آن ها با گذشت زمان 
افزایش پیدا می کند؛ اما برای جلوگیری از ســرقت آن ها نیز باید بیش تر مراقبت کنیم.

این استادیار دانشگاه نیشــابور اظهارکرد: مسئولان سمپوزیوم، شهردار و شورای شهر 
ذوق و شوق خود را نسبت به برگزاری سمپوزیوم با بازدید از آثار به ما نشان داده اند، اما 
به  این  دلیل که اولین سمپوزیومی است که در مشهد برگزار می شود، نواقصی همچون 
خوب نبودن کیفیت متریال وجود دارد.نجیبی اضافه کرد: شاید یکی از دلایل وجود این 
نواقص کمک نگرفتن از تجربیات افرادی اســت که در این زمینه فعالیت داشته اند و یا 
در سمپوزیوم های دیگری شرکت کرده اند. این اتفاق ممکن است به دلیل مشغله کاری 
افراد یا عدم پیشنهاد مسئولان این سمپوزیوم باشد. این هنرمند مجسمه ساز بیان کرد: 
لذا برای برطرف شدن این نواقص در سمپوزیوم های آینده مانند سمپوزیوم چوب، بهتر 
اســت از تجربیات این افراد استفاده شــود.وی ادامه داد: با استفاده از تحقیقی که طی 
دوماه در پاریس انجام دادم، متوجه شــدم پاریس با جمعیت 60 میلیون نفری خود ۷0 
میلیون گردشــگر دارد که برای افزایش درآمد کشور بسیار مهم و مفید است، ما نیز با 
ساخت آثار خوب هنری و کارشناسی می توانیم به اقتصاد کشور کمک کنیم.این استادیار 
دانشــگاه نیشابور گفت: من تشــکر می کنم که در کنار بودجه ای که برای پروژه های 
عمرانی در نظر گرفته شــده، درصدی هم به کارهای هنری اختصاص داده می شود و 
این باعث می شود هنرمندان و فارغ التحصیلان رشته های هنری، تأمین و حمایت شوند.

اعمالقدرتنرمسیاستجهانیدردستانرسانهها

رسانههایبرونمرزیراسرپانگهداریم
سرویس فرهنگی

تحولات دهه هــای اخیر در حوزة روابــط بین الملل، 
حاکی از اهمیت مقولۀ فرهنگ در دست یابی به اهداف 
و بهبــود روابط میان دولت ها اســت؛ بــه نحوی که 
امروزه شاهد ظهور و تشــکیل اتحادیه های فرهنگی 
در عرصــۀ جهانی بوده تا از این طریق، زمینۀ تنازعات 
و چالش های بین المللــی، برطرف و موجب هم گرایی 
دولت هــا و ملت ها گــردد. نفوذ در افــکار عمومی از 
جمله اهداف مهم در حوزة سیاســت بین الملل اســت 
که این مهم به تناســب موقعیت، جایــگاه، امکانات، 
فرصت ها و ظرفیت های فرهنگی هر کشور به شیوه ها 
و مکانیســم های مختلف، تعقیــب می گردد. از این رو 
دولت ها درصدد تحکیم بنیان هــای معرفتی فرهنگ 
خــود و تعمیم ارزش ها، دانش هــا و نگرش های تولید 
شده به فراسوی مرزهای جغرافیایی خود می باشند، تا 
با اســتعانت از مکانیسم اقناع فرهنگی به جای کاربرد 
زور، اذهان و افکار عمومی جهانیان را در راستای منافع 
و اهداف خود هم ســو نمایند. پس دیپلماسی فرهنگی 
و رســانه ها به عنوان مهم ترین ابزار اعمال قدرت نرم 
)فرهنگی( در سیاست جهانی، تأثیر شگرفی بر پیشبرد 

اهداف و منافع ملی کشورها دارد.
پس امروزه، نقش رســانه ها در ساختن افکار عمومی 
جهان و انتشــار هنجارها و ارزش هــای فرهنگی به 
جهانیان قابل انکار نیســت. از این رو، نقش نهادها و 
رســانه ها در تولید و توزیع هنجارها و ایســتارها حائز 

اهمیت است.
نگاهی ویژه تر شبکه های برون مرزی به مسائل 

فرهنگی 
عبدالل حاتمیان نماینده مردم درگز در مجلس شورای 
اسلامی ، در خصوص اهمیت این موضوع عنوان کرد: 
شــبکه های برون مرزی صداوســیما نظیر پرس تی 
وی، هیســپان تی وی و ... در کنار  فعالیت هایی که 
در حوزه اطلاع رســانی و ابعاد سیاســی دارند، باید به 
مسائل فرهنگی هم نگاهی ویژه تر داشته باشد، زیبایی 
های طبیعت و جاذبه های گردشــگری کشورمان به 
قدری زیاد است که باید آن ها را به جهانیان شناخت، 
همچنین امنیت و آرامشی که در کشورمان وجود دارد 
باید در برنامه ها انعکاس داده شــود، همه اینها سبب 
می شــود تا علاوه بر خنثی ســازی تبلیغات منفی که 
علیــه ایران وجود دارد، جذب گردشــگر رخ دهد و در 
نهایت به سرازیر شدن سرمایه به کشورمان بیانجامد.

حاتمیان درباره انجام رســالت شبکه های برون مرزی 
به عنوان نمایندگان ایران در ســپهر رسانه ای جهان، 
گفت: باید یک هم اندیشــی بــا ایرانیانی که بیرون از 
مرزها هستند و با ایران روابط دوستانه ای دارند، انجام 
شــود و در این زمینه ذائقه سنجی مخاطبان و جوامع 
غیر ایرانی صورت بپذیــرد. در حال حاضر تبلیغات به 
ســمت همین ذائقه ســنجی حرکت می کند. ما باید 
داشته های خودمان را فهرست کنیم و مناسب با ذائقه 
مخاطبان هر کشــور به تبلیغ محصولاتمان بپردازیم. 
مثلا اگر قالی ایرانی در فلان کشــور طرفدار دارد، در 
شــبکه برون مرزی باید برنامه های مستندی در مورد 
این هنر ایرانی ســاخته شــود و مخاطب را با بافت و 
پردازش این فرش آشنا کنیم. به طور کلی باید با توجه 
به قابلیت های کشــورمان پیش برویــم. مثال از این 

دست بسیار زیاد است.
وی بر همین اساس افزود: در بیرون از مرزها ایرانیان 
تحصیل کرده ای هســتند که بــه خاطر حس وطن 
پرســتی به کشورمان و جمهوری اسلامی ایران پایبند 
هستند، می توان اطلاعات وســیعی از آنها دریافت و 
در جهت ارتقای سطح برنامه های برون مرزی از آنها 

استفاده کنیم.
در خبرها بیشتر به مسائل فرهنگی و اجتماعی دیگر 

کشورها توجه شود
وی گفت: ما باید موهبت های تاریخی عظیمی که در 
دنیا داریم را قدر بدانیم، شــخصیت های موجه، قابل 

قبول و شناخته شــده ای مانند مولانا را می توانیم با 
دنیا به اشــتراک بگذاریم. اگر رســانه بتواند به سمت 
توسعه این ابعاد برود، موفق می شود. شبکه های برون 
مرزی می توانند در مســیر منافــع ملی برنامه پخش 
کننــد و همواره و بیش از پیش در مســیر منافع ملی 
حرکت کنند.حاتمیان خاطر نشان کرد: در برهه هایی 
از تاریخ، چند کشــیش از اروپا به کره و هندوســتان 
می رفتند و تبلیغ مــی کردند، یا مثلا تاجران عرب یا 
ایرانی به مالزی می رفتند و حالا شــاهد خیل عظیم 
مســلمانان این کشور یا مسیحی شــدن کره جنوبی 
و هندوستان هســتیم. شــبکه های برون مرزی اگر 
دنبال توســعه سیاســی، فرهنگی و اقتصادی کشور 
هســتند راهش همین اشاعه فرهنگ است و در شبکه 
های ما هــم باید از همین ترفند بهره برداری شــود.
حاتمیان درباره تخصیــص بودجه مجزا برای معاونت 
برون مرزی عنوان کرد: اگــر نمایندگان مردم درباره 
نقش حیاتی شبکه های برون مرزی متقاعد شوند، این 
موضوع شــدنی است و مجلس هم قطعا پشتیبان این 
شبکه ها خواهد بود.*شبکه های برون مرزی می تواند 
موجب جذب گردشگر شود همچنین رئیس فراکسیون 
مطبوعات، رســانه ملی و فضای مجازی مجلس جبار 
کوچکی نژاد، دربــاره اهمیت این موضوع عنوان کرد: 
اگــر می خواهیم در عمق فرهنگی کشــورهای دیگر 
حاضر باشــیم، باید از شــبکه های برون مرزی رسانه 
ملی حمایت کنیم؛ حتی در بخش گردشــگری باید از 

بخش شــبکه های برون مرزی در معرفی ظرفیت های 
کشور استفاده کنیم که این خود می تواند باعث جذب 
گردشــگر به کشور شود.وی با اشاره به اینکه اگر قرار 
است از نفت خلاصی پیدا کنیم، گردشگری جایگزین 
خوبی برای بودجه کشــور خواهد بود؛ گفت: سودآوری 
و رونق اقتصاد گردشــگری تنها از طریق شبکه های 
برون مرزی کشــور شدنی اســت؛ این فرهنگ سازی 
می تواند مردم کشــورهای دنیا را به ســمت کشور ما 
جذب کندصداوســیما با وجود تحریم ها، شــبکه  های 

برون مرزی را سرپا نگه داشته است
رئیس فراکســیون مطبوعات، رســانه ملی و فضای 
مجــازی مجلس با اشــاره به تحریم هــای یکجانبه 
آمریــکا علیه صداوســیما، عنوان کرد: صداوســیما با 
وجود تحریم ها شــبکه های برون مرزی را ســرپا نگه 
داشته است. این نماینده مردم در مجلس با بیان اینکه 
شبکه های برون مرزی در این عصر نقش بزرگی پیدا 
کرده اند، بیان کرد: شــبکه های برون مرزی امروز به 
عنوان سلاحی هستند که حوزه های فرهنگی، سیاسی 
و اجتماعــی و تغییرات نرم حکومت هــا نقش آفرینی 

می کنند.
زدودن ذهنیت های تاریخی منفی با جعبه جادویی

در پایان باید گفت، امروزه، رســانه ها در ساختن افکار 
عمومی جهان و انتشار هنجارها و ارزش های فرهنگی 
بــه جهانیان دارد قابل انکار نیســت. از این رو، نقش 
نهادها و رسانه ها در تولید و توزیع هنجارها و ایستارها 

حائز اهمیت است.
از ایــن رو  ترویج زبــان و ادبیات، تبلیــغ آرمان ها و 
ارزش هــای متعالــی، موقعیت ایدئولوژیکــی، ارتباط 
دیپلماتیک مناســب و گســترده، مناسبات و مبادلات 
فرهنگی، ارائــه تصویر مطلوب از خــود، بهره گیری 
مناســب از اطلاعــات و فرهنگ در راســتای مقاصد 
دیپلماتیک، طراحی و اتخاذ استراتژی ها و سیاست های 
مقبــول، زدودن ذهنیت های تاریخی منفی، کســب 
جایگاه علمی پیشــرفته و فن آوری های تکنولوژیکی، 
توان مندی اقتصادی بالا، قدرت شــکل دهی و کنترل 
افــکار عمومی، قدرت نفوذ در باورهــا و نگرش ها، از 
طریق ایــن جعبه های جادویی و رســانه های برون 
مرزی قابل دستیابی اســت و حمایت هر چه بیشتر از 
سرپایی این رسانه ها قادر است ملت و دولت را بیشتر 
و بی دردســر تر به اهدافشان در اکثر حوزه ها نزدیک 

گرداند.

خبر



6
چهار شنبه13 آذر ماه 1398/   سال سوم  /   شماره 587

Vol.3.No.587  /  Des.4.2019

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com

هر
ش
در

استاندار خراسان رضوی گفت: » موزه بزرگ خراسان ظرفیت مناسبی برای جذب 
بیشتر گردشــگران خارجی اســت.«به گزارش صبح امروز، علیرضا رزم حسینی 
روزگذشته در بازدید از موزه بزرگ خراسان با بیان این مطلب افزود: » باید تلاش 
کنیم تاریخ خراســان بزرگ و ایران به جهان معرفی شــود.« هم چنین مدیر کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی در این بازدید از تهیه 
و تدوین طرح محتوایی موزه بزرگ خراســان خبرداد و گفت: » تاکنون 86 جلسه 
کارشناسی برای محتوای این موزه برگزار شده و کمیته های مختلف برای تهیه و 

اجرای محتوی موزه تشکیل شده است.« استاندار خراسان رضوی و هیئت همراه 
از بخش های موزه از جمله آزمایشــگاه آثار تاریخی، مخزن آثار تاریخی، بخش 
های موزه ای و نمایشی اشیاء تاریخی و موزه گوهرسنگ ها بازدید کرد.هم چنین 
استاندار خراســان رضوی از مرکز آفرینش و پژوهش هنرهای سنتی خانه ملک 
بازدید کرد و با هنرمندان این مرکز گفت و گو کرد.در این بازدید معاون هماهنگی 
امور زائران اســتانداری و مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 

خراسان رضوی و معاون میراث فرهنگی استان حضور داشتند.

موزه بزرگ خراسان 
ظرفیت مناسبی برای 
جذب بیشتر گردشگران 
خارجی 

مدیرکل برنامه بودجه و ارزیابی عملکرد شهرداری مشهد از فعال شدن داشبوردهای 
جدید مدیریتی اعتبارات سیبنا، کنترل پروژه، تعهدات عمرانی، 137، درآمد و شفافیت 
در اتاق کار شهردار مشهد خبر داد.به گزارش صبح امروز، جمال حسن بارانی ضمن 
اشاره به ویژگی برجسته داشبوردهای مدیریتی در راستای کمک به تصمیم گیری 
های موثر و لحظه ای گفت: مدیران ارشــد برای انجام وظایف خود )برنامه ریزی، 
اجرا و کنترل( نیاز دارند تا در هر زمان و مکان، به هر اطلاعاتی که لازم است، بدون 
واسطه دسترسی داشته باشند. نقشه راه و ساختار اجرایی »داشبورد های مدیریتی« 
برای مجموعه مدیریتی شهرداری مشهد با چنین هدفی طراحی و پیاده سازی شده 
است.وی افزود: در راستای نمایش اطلاعات به صورت لحظه ای داشبوردهای جدید 
مدیریتی شامل اعتبارات سیبنا، کنترل پروژه، تعهدات عمرانی، 137، درآمد و شفافیت 
با همکاری گروه ارزیابی عملکرد و سازمان فاوا در اتاق شهردار مشهد فعال شد.بارانی 

در خصوص نمایش آخرین اطلاعات مربوط به داشــبوردهای جدید مدیریتی اظهار 
داشت: داشبورد مدیریتی اعتبارات سیبنا، وضعیت بودجه کل شهرداری را به تفکیک 
جاری، عمرانی و بودجه مناطق و ســازمان ها را در سطح واجد اجرایی و همچنین 
بودجه معاونت ها در سطح بهره بردار و داشبورد درآمدی، میزان تحقق درآمدهای نقد 
و روزشمار به تفکیک منطقه، سهم وصولی مناطق و ستاد از درآمدهای شهرداری و 
همچنین اهم درآمدهای ساختمانی مشهد را نشان می دهد.مدیرکل برنامه بودجه و 
ارزیابی عملکرد شهرداری مشهد در ادامه گفت : داشبورد شفافیت تعداد و همچنین 
ســهم قراردادهای هزینه ای و درآمدی شهرداری مشهد را به تفکیک سازمان ها و 
شــرکت ها، ســتاد و مناطق ارائه می دهد. همچنین در این داشبورد تعداد مجوزات 
صادرشــده )پروانه و پایانکار( به تفکیک مناطق ارائه می شود.برای داشبورد کنترل 
پروژه، عملکرد حوزه های بهره بردار)ستاد(، حوزه های اجرایی)سازمان ها و مناطق( 

شــهرداری مشهد را در درصد پیشرفت فیزیکی)صورت وضعیت های قابل ارائه به 
بودجه مصوب( و درصد پیشرفت مالی)صورت وضعیت تایید شده به بودجه مصوب( 
و در داشــبورد وضعیت تعهدات عمرانی، عملکرد حوزه های بهره بردار)ستاد(، حوزه 
های اجرایی)مناطق و ســازمان ها( و شــهرداری مشهد در وضعیت تامین اعتبار و 
صورت وضعیت های تایید شده)تخصیص اعتبار( مورد ارزیابی قرار گرفته است.برای 
داشبورد پاسخگویی به موارد 137نیز نسبت جواب های مناسب به کل جوابیه های 
ارائه شده و نسبت درخواست های تعیین تکلیف شده با ارائه جوابیه اولیه ظرف مدت 
72 ســاعت کاری به کل جوابیه های ارائه شده مورد بررسی قرار گیرد.گفتنی است 
داشبورد تصمیم یار مدیران ) BI ( ، یکی از ابزارهای مفید و کارآمدی است که امکان 
دسترسی به کلیه اطلاعات مناسب در کنارهم و بطور متمرکز را برای سطوح مختلف 

برای مدیران فراهم می  کند.

در راستای نمایش اطلاعات به صورت لحظه ای صورت گرفت؛

داشبوردهای جدید مدیریتی برای شهردار مشهد فعال شد

ا حکم مدیر کل انجام شد :

انتصاب سرپرست میراث فرهنگی مه ولات 
با حکم مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی خراسان رضوی، سرپرست 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
مه ولات منصوب شد.به گزارش صبح امروز، 
مدیر امور شهرستان های این اداره کل روز 
گذشــتهبا اعلام این خبر افزود: » ابوالفضل 
مکرمــی فر طی حکمی جلیــل صدیقی را 

به عنوان سرپرســت نمایندگی میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان مه 
ولات منصوب کرد.«محمدکاظم رادمنش افزود: » سرپرســت نمایندگی میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی شهرستان مه ولات با حضور فرماندار شهرستان معارفه شد.«در 
حکم انتصاب صدیقی آمده است: نظر به سوابق خدمتی، تجربه و شایستگی جنابعالی را به 
موجب این ابلاغ به عنوان سرپرست نمایندگی میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
شهرســتان مه ولات منصوب می نمایم.«در ادامه این حکم آمده اســت: » توجه کامل به 
اهمیت حفظ و نگهداری از میراث ارزشــمند فرهنگی ـ تاریخی، توجه به صنایع دســتی و 
گردشــگری و همچنین بهره گیری از توان تخصصی صاحب نظران و کارشناسان خبره و 
تعامل با مسئولین محترم شهرستان به ویژه فرماندار محترم برای اعتلای شهرستان لازم و 
ضروری است.«در این حکم فراهم آوردن زمینه های رشد و پیشرفت در حوزه های تکلیفی 
و وظایف سازمانی و اولویت دادن به توسعه همه جانبه شهرستان با تاکید بر تسریع در حل 
مشکلات مردم از مهم ترین وظایف سرپرســت نمایندگی میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی شهرستان مه ولات عنوان شده است.گفتنس است: پیش از این محمد نظام 
آبادی مسئولیت نمایندگی میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان مه ولات 

را برعهده داشت.

هم زمان با روز جهانی افراد دارای معلولیت؛

مشاور شهردار در امور معلولین منصوب شد
هم زمان با روز جهانی افراد دارای معلولیت، با ابلاغ محمدرضا کلائی شــهردار مشــهد، 

»محمدرضا تیموری« به سمت مشاور شهردار در امور معلولین منصوب شد.
به گزارش صبح امروز، در بخشــی از این حکم آمده اســت؛ با عنایت به دانش، تجارب و 
شایســتگی های جنابعالی به موجب این ابلاغ به عنوان مشــاور شهردار در امور معلولین 

منصوب می شوید.

در نشست علمی، گردشگری، آموزش و ظرفیت های اشتغال در 
دانشگاه فردوسی مطرح شد:

آموزش لازمه توسعه گردشگری 
سرپرست معاونت گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی گفت: آموزش یکی از مهم ترین الزامات توسعه گردشگری است .به گزارش صبح 
امروز، یوسف بیدخوری در نشست علمی، گردشــگری، آموزش و ظرفیت های اشتغال در 
دانشگاه فردوسی با اشاره به اینکه مشهد یکی از ظرفیت های گردشگری فوق العاده موجود 
در کشــور اســت اظهار کرد: » آن گونه که شایسته است در دانشــگاه فردوسی، در حوزه 
هتلداری،گردشگری و آموزش این حرفه کار نکرده ایم.«او با بیان این که جامعه مییزبان و 
میهمان نیازمند آموزش است، اضافه کرد:» 2۳۵ هتل، ۳09 هتل آپارتمان، ۳۷6 میهمان پذیر، 
۷۵ اقامتگاه بوم گردی و 6۵0 خانه مسافر در خراسان رضوی فعال است و در مجموع سهم 
ما از اقامت سالانه 60 درصد است.«سرپرست معاونت گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراســان رضوی با اشاره به ضرورت ارتباط بیشتر بین فضای 
گردشــگری و دانشگاهی از نبود آموزش های دانشــگاهی قبل از ورود به این حرفه انتقاد 
کرد و گفت: » دانشــگاه فردوسی می تواند در زمینه آموزش هتلداری و گردشگری به این 
صنعت کمک کند و به مرجع علمی و آموزشــی در این زمینه تبدیل شود.«همچنین فرید 
جواهرزاده، دبیر انجمن طبیعت گردی ایران در این نشســت با اشاره به اینکه: در مشهد ۵ 
مؤسســه آموزش عالی وابسته به وزارت علوم و 4 مرکز علمی کاربردی در حوزه هتلداری و 
گردشگری فعال اســت تاکید کرد: » متأسفانه در عمل، خوب کار نکرده ایم و نتوانسته ایم 
شرایط مطلوبی را برای کسب مهارت علاقه مندان این حوزه به وجود بیاوریم.«هم چنین در 
این نشست جمعی از مسئولان و دست اندرکاران دانشگاه فردوسی نیز به  استفاده از ظرفیت 
بخش خصوصی، ایجاد شــورای سیاست گذاری در دانشگاه با همکاری بخش خصوصی و 
سازمان های متولی و حضور تمام افراد حقیقی و حقوقی که می تواند به پیشبرد این اهداف 
کمک کند تاکید کردند.این نشســت با حضور متخصصان، اساتید دانشگاه، مدیران میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی ، رؤسای اتحادیه ها و فعالان صنعت 
گردشــگری خراسان رضوی با هدف بیان دغدغه ها و مســائل موجود در زمینه آموزشی و 
شکل گیری ارتباط دوسویه بین فضای دانشگاهی و حوزه های مرتبط گردشگری برگزار شد.

با جذب سرمایه گذاری شهری؛

بیش از ۶۰هزار شغل در مشهد ایجاد شده است
معاون مالی و پشتیبانی شهردار مشهد گفت: به واسطه جذب ۳0هزارمیلیارد تومان  سرمایه 
گذاری بیش از 60 هزار شــغل در مشــهد ایجاد شده است.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
شــهرداری مشهد رضا خواجه نایینی در مراسم افتتاحیه اولین نمایشگاه فرصتهای سرمایه 
گذاری و اقتصادی شــهری که در نمایشگاه بین المللی مشهد برگزار شد خاطرنشان کرد: 
باتوجه نوع نگاه مدیریت شــهری و شــورای پنجم در جذب ســرمایه گذاری، هم افزایی 
و انعقاد قراردادهای برد_برد باعث شــده 20 پروژه راکد فعال شــود و شــاهد افتتاح زیاد 
پروژه ها در ســطح شهر باشیموی با بیان اینکه مشهد شهر ثروتمندی است، افزود: افتتاح 
تقاطع غیر همســطح، ایجاد فضاهای سبز،پیاده روســازی بیانگر رونق اقتصادی در مشهد 
استخواجه نایینی با اشاره به اینکه مشــهد سالانه 26میلیون زائر دارد عنوان کرد:  داشتن 
چنین ظرفیتی،گردش مالی بالایی را در مشــهدایجاد و انگیزه ســرمایه گذاری را افزایش 
میدهد.معاون مالی و پشتیبانی شهردار مشهد یادآور شد:  در آغاز دوره شورای پنجم باتوجه 
به بدهی های زیادی که وجود داشت کسی فکرش را نمیکرد که علاوه بر نگهداری، شاهد 
توسعه شهر مشهد خصوصا ساماندهی کشف رود باشیم.وی گفت: امیدواریم برگزاری چنین 

نمایشگاهی باعث تعامل بیشتر با سرمایه گذاران در شهر مشهد شود.

اولین نمایشگاه فرصتهای سرمایه گذاری و 
اقتصاد شهری در مشهد آغاز به کار کرد

به گزارش ستاد خبری شهرداری مشهد اولین نمایشگاه فرصتهای سرمایه گذاری و اقتصاد 
شــهری با حضور 2۷سفیر از کشورهای مختلف در مشــهد اغاز به کار کرد.این نمایشگاه 
در متراژ ۳000هزار متر با حضور فعالان عرصه اقتصادی،شــهرداری مشــهد آستان قدس 
رضــوی،اداره کل اوقاف و امور خیریه، ســتاد کل اجرایی فرمان حضرت امام خمینی ره و 
بخش خصوصی در حوزه های ساختمان، گردشگری و انرژیهای نوین به مدت پنج روز به 
فعالیت خود ادامه میدهد.در این نمایشــگاه تفاهمنامه و قراردادهایی به ارزش هشت هزار 

میلیارد تومان امضا و ابلاغ خواهد شد.

تاپایانسالجاریانجاممیشود؛

توسعه350هکتارازاراضیکمربندسبزجنوبیمشهد
معاون خدمات شهری شهرداری مشهد از توسعه ۳۵0 
هکتاری اراضی در کمربند سبز جنوبی مشهد تا پایان 

سال جاری خبر داد.
به گــزارش صبح امروز، مهدی یعقوبــی در کارگروه 
فضای ســبز و منابع پایدار آب خاطرنشان کرد: برنامه 
عملیاتی میان مدت شــهرداری مشــهد جهت توسعه 
کمربند سبز جنوبی در حال اجرا است و پیش بینی می 
شــود تا پایان امسال ۳۵0هکتار از اراضی کمربند سبز 

جنوبی توسعه یابد.
وی با بیان اینکه اغلب گونه های کاشــته شــده در 
ارتفاعات جنوبی مشــهد، گونه های بومی، متناسب با 
شرایط اقلیمی و کم آب طلب است، عنوان کرد: منابع 
آبی در نظر گرفته شده برای آبیاری درختان در کمربند 
ســبز از منابع آبی غیر شرب اســت و در حال حاضر 
شبکه جداسازی انتقال پساب از محدوده انتهای بولوار 
لادن و محدوده بولوار شــهدای ارتش به کمربند سبز 
متصل اســت.معاون خدمات شهری شهرداری مشهد 
ادامه داد: طراحی مســیر جدید انتقــال آب از انتهای 
بولوار دلاوران توســط پیمانکار انجام شده و عملیات 
اجرایی آن تا پایان ســال آغاز می شود، همچنین این 
شــبکه آبیاری تا ســال آینده به خط الرأس ارتفاعات 

جنوب متصل خواهد شد.
یعقوبی افــزود: هم زمان با اجرای ایــن پروژه، طرح 
آبخیزداری کمربند ســبز جهت ذخیره سازی نزولات 
جوی و جلوگیری از روان آب ها در ســطح ارتفاعات 
جنوبی مشــهد با همــکاری اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری استان و شــهرداری مشهد در حال انجام 
شــورای  مجلس  کشــاورزی  است.عضوکمیســیون 
اسلامی نیز در این جلسه گفت: شهرداری مشهد برای 
آبیاری کمربند ســبز در جهت مدیریت پساب اقدامات 

بسیار مناسبی انجام داده است.
عبدالل حاتمیان خاطرنشــان کرد: با اقدامات بســیار 
خوب شــهرداری مشهد در زمینه آبخیزداری و کاشت 
گونــه های کــم آب طلب، درختانی با ســن و اندازه 
مناسب در این عرصه سبز وجود دارد و همین موضوع 
سبب می شود تا در آینده، شاهد فضای جنگلی بسیار 

مطلوبی در ارتفاعات جنوبی کلانشهر مشهد باشیم.
نماینده مردم درگز در مجلس شــورای اسلامی افزود: 
باتوجه به کمبود آب در شــهر مشــهد بــرای آبیاری 
کمربند سبز باید شبکه های جدا سازی آب خام توسعه 
پیدا کند و مدیریت پســاب به نحــو مطلوبی صورت 
بگیرد که خوشــبختانه تاکنون اقدامات بسیارمناسبی 

در این زمینه توســط شهرداری مشهد صورت پذیرفته 
است.

رئیس کمیسیون خدمات شــهری، بهداشت، سلامت 
و محیط زیســت شورای اسلامی شــهر مشهد هم از 
پیگیری ویژه این کمیســیون برای احداث ۳۵0 هکتار 
فضای سبز در کمربند جنوبی این شهر در سال جاری 

خبر داد.

محمد حاجیان شــهری در حاشیه کارگروه فضای سبز 
و منابع پایدار آب با اشــاره به اهمیت این مایع حیاتی 
و لزوم بهره وری آن در روند آبیاری بافت های ســبز 
شــهری اظهارکرد: رسیدگی به منابع آبی و گونه های 
متنوع گیاهی شهر و همچنین توسعه آن یکی از اصلی 
ترین رویکردهای فعالیت این کارگروه است که تاکنون 

نیز توفیقات خوبی را داشته است.

همزمان با دوازدهم آذرماه روز جهانی معلولان، طی مراســمی از معلولان فعال در شــهرداری مشــهد 
تجلیل شد.

به گزارش صبح امروز، رضا خواجه نائینی، معاون مالی وپشــتیبانی شهرداری مشهد دراین مراسم که با 
حضور بتول گندمی؛ رئیس کمیســیون برنامه، بودجه و فناوری اطلاعات شــورای اسلامی شهر مشهد، 
پوریوســف؛ مدیرکل بهزیستی خراسان رضوی و کمال شاهچراغی؛ مدیرکل پشتیبانی و رفاه شهرداری 
مشهد برگزارشد ضمن تبریک روز معلول گفت: درست است که به دلیل محدودیت های مالی آن چنان 
که انتظار وجود دارد، خدمات ارائه نشــده است، اما ســعی می کنیم با روند روبه رشد خدمت رسانی به 

این عزیزان ادامه پیدا کند.
وی افزود: خانواده هایی که خودشــان یا یکی از اعضایشــان با معلولیت روبه رو هستند، دچار مشکلات 
زیادی در حوزه درمان، حمل و نقل و تردد در شــهر هســتند که بخشی از این مشکلات باید با طراحی 

های شهری وبخشی با تعامل دستگاه های ذی ربط کاهش پیدا کند.
خواجه نائینی، با تقدیر از حضور مدیرکل بهزیستی در جمع معلولان فعال در شهرداری مشهد اظهارکرد: 
از دکتر پوریوســف درخواست داریم تا وقتی را برای شــنیدن نکات و پیشنهادات همکاران معلول مان 

درشهرداری مشهد درنظر بگیرند تا این عزیزان بتوانند مشکلات خود را بیان کنند.
معاون مالی وپشــتیبانی شهرداری مشهد ادامه داد: یکی از درخواست های همکاران معلول دریافت وام 
اســت که قول می دهیم افرادی که وام دریافت نکرده اند تا ســال آینده بتوانند وام دریافت کنند و در 
بحث کمک هزینه نیز امیدواریم با حمایت های شــهردار و شورای اسلامی شهر بتوانیم این حمایت ها 

را افزایش دهیم.

گفت:  مشــهد  شــهردار 
شــهری  مدیریت  هدف 
و  زندگی  ســطح  ارتقای 
رشد  و  شــهروندان  رفاه 
اقتصادی شــهر مشــهد 
گزارش صبح  به  اســت. 
امــروز محمدرضا کلایی 
در حاشیه بازدید از اولین 
فرصتهــای  نمایشــگاه 
و  گــذاری  ســرمایه 
خاطرنشان  اقتصادشهری 
مثلث  تدویــن  بــا  کرد: 

توسعه اقتصادی خراســان رضوی که توسط استاندار صورت گرفته اســت، ظرفیتهای بالقوه کلانشهر 
مشــهد بیشتر شکوفا می شــود.وی ادامه داد:با هدف گذاری هایی که در زمینه جذب سرمایه گذار شده 
شــاهد رشد اقتصادی دو رقمی در امسال و سال آینده خواهیم بود و میخواهیم مشهد متمایزترین شهر 
کشور در حوزه اقتصادی باشــد .کلایی با بیان اینکه هیچ تفاوتی برای سرمایه گذاران داخلی و خارجی 
قائل نیســتیم تاکید کرد:مسئله مدیران شهری رشــد اقتصادی شهر مشهد است و تمامی مولدهایی که 
بتواند رفاه شهروندی و ارتقا سطح زندگی شهروندان را افزایش دهد در سبد هدف گذاری ما قرار دارد.

ایجاد 60هزار شــغل در مشهد با با جذب سرمایه گذاری شهریهم چنین معاون مالی و پشتیبانی شهردار 
مشهد، در مراسم افتتاحیه اولین نمایشگاه فرصتهای سرمایه گذاری و اقتصادی شهری که در نمایشگاه 
بین المللی مشهد برگزار شد، گفت: به واسطه جذب ۳0هزارمیلیارد تومان سرمایه گذاری بیش از 60 هزار 
شغل در مشهد ایجاد شده است.رضا خواجه نایینی افزود: باتوجه نوع نگاه مدیریت شهری و شورای پنجم 
در جذب ســرمایه گذاری، هم افزایی و انعقاد قراردادهای برد_برد باعث شده 20 پروژه راکد فعال شود 
و شــاهد افتتاح زیاد پروژه ها در ســطح شهر باشیموی با بیان اینکه مشهد شهر ثروتمندی است، افزود: 

افتتاح تقاطع غیر همسطح، ایجاد فضاهای سبز،پیاده روسازی بیانگر رونق اقتصادی در مشهد است.
خواجه نایینی با اشاره به اینکه مشهد سالانه 26میلیون زائر دارد عنوان کرد:  داشتن چنین ظرفیتی،گردش 
مالی بالایی را در مشــهدایجاد و انگیزه سرمایه گذاری را افزایش میدهد.معاون مالی و پشتیبانی شهردار 
مشهد یادآور شد:  در آغاز دوره شورای پنجم باتوجه به بدهی های زیادی که وجود داشت کسی فکرش 

را نمیکرد که علاوه بر نگهداری، شاهد توسعه شهر مشهد خصوصا ساماندهی کشف رود باشیم.
وی گفت: امیدواریم برگزاری چنین نمایشگاهی باعث تعامل بیشتر با سرمایه گذاران در شهر مشهد شود.

آغاز اولین نمایشگاه فرصتهای سرمایه گذاری و اقتصاد شهری در مشهد 
اولین نمایشگاه فرصتهای سرمایه گذاری و اقتصاد شهری با حضور 2۷سفیر از کشورهای مختلف در مشهد 
اغاز به کار کرد.این نمایشــگاه در متراژ ۳000هزار متر با حضور فعالان عرصه اقتصادی،شــهرداری مشهد 
آســتان قدس رضوی،اداره کل اوقاف و امور خیریه، ستاد کل اجرایی فرمان حضرت امام خمینی ره و بخش 
خصوصی در حوزه های ساختمان، گردشگری و انرژیهای نوین به مدت پنج روز به فعالیت خود ادامه میدهد.

در این نمایشگاه تفاهمنامه و قراردادهایی به ارزش هشت هزار میلیارد تومان امضا و ابلاغ خواهد شد.

لان
لو

 مع
ی

هان
 ج

وز
ر ر

د د
شه

ی م
دار

هر
رش

ل د
فعا

ن 
ولا

معل
از 

ل 
جلی

ت

یم
اش

ی ب
صاد

 اقت
زه

حو
در 

ور 
کش

هر 
ن ش

تری
ایز

تم
م م

هی
خوا

 می
د :

شه
ر م

ردا
شه

خبرخبر

مدیرکل پشــتیبانی و رفاه شهرداری مشــهد از وجود ۷0 همکار معلول و 1۷6 خانواده دارای 
معلول در شهرداری مشهد خبر داد.

به گزارش صبح امروز، سیدکمال شــاهچراغی در مراسم تجلیل از معلولان و خانواده 
های دارای معلول شهرداری مشهد که به مناسبت روزجهانی معلولان با حضور معاون 
مالی و پشــتیبانی شهردار، رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و فناوری اطلاعات شورای 
شــهرو مدیرکل پشتیبانی و رفاه شهرداری مشــهد برگزار شد، گفت: در شهرداری و 

شورای شهر مشهد همکاران دارای معلولیت داریم که با تمام توان خود در حال خدمت 
به شــهروندان هســتند.وی افزود: تمام تلاش ما این است که تا حد امکان رفاه را برای 

همکاران معلول و یا خانواده های دارای فرزندان معلول از جمله در حوزه درمان و کمک هزینه 
ها ایجاد کنیم که در این راه شــهردار مشهد و معاون مالی پشتیبانی شهردار حمایت های زیادی 
داشــته اند.وی ادامه داد: در مجموع شهرداری مشهد ۷0 همکار دارای معلولیت و1۷6 خانواده با 

201 فرزند معلول دارد.

فرمانــده یگان حفاظت میراث فرهنگی خراســان رضوی از دســتیگری 4 حفار غیر مجاز در 
شهرستان تربت حیدریه خبرداد.به گزارش  صبح امروز سرهنگ محمد علی مدیربا اعلام 

این خبر افزود: » شــب گذشته مامورن پاسگاه ســرهنگ با همکاری پایگاه حفاظت 
شهرســتان تربت حیدریه چهار نفر را در منطقه بخش رخ شهرســتان مذکور در حین 
حفاری غیر مجاز دســتگیر کردند.«فرمانده یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی ادامه داد: » در این عملیات از دستگیر 

شــدگان  آلات و ادوات حفاری نیز ضبظ شد.«او افزود: » متهمان به پاسگاه هدایت و 
پرونده تشــکیل شده به مراجع محترم قضایی ارسال شد.«گفتنی است: چند روز قبل نیز 

6 حفارغیر مجاز در محدوده یکی از محوطه های تاریخی شهرســتان تربت حیدریه دستگیر 
شدند.شهرســتان تربت حیدریه در فاصله حدود 140 کیلومتری از مشــهد مرکز استان خراسان 
رضوی قرار دارد و دارای ۳20 جاذبه گردشــگری است و ۵2 اثر تاریخی در فهرست آثار ملی به 

ثبت رسیده است.

دستگیری 4 حفار غیر مجاز در تربت حیدریه7۰ همکار معلول و 17۶ خانواده دارای معلول در شهرداری مشهد

اخبار



7
چهار شنبه13 آذر ماه 1398/   سال سوم  /   شماره 587

Vol.3.No.587  /  Des.4.2019

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
زش

ور
ثبت قرارداد یزدانی

 با قهرمان لیگ برتر 
کشتی آزاد

تیم کشــتی آزاد بازار بــزرگ ایران 6 کشــتی گیر جدید برای حضور 
در جام باشــگاه های جهــان جذب کرد.تیم بازار بــزرگ ایران که به 
عنوان قهرمان لیگ کشــتی آزاد ایران در ششــمین دوره مســابقات 
جام باشــگاه های جهان به میزبانی بجنورد حضور خواهد داشت، چند 
کشتی گیر جدید جذب کرد.حســن یزدانی، قهرمان وزن 86 کیلوگرم 
کشــتی آزاد جهان در ســال 2019 که در نوزدهمین دوره لیگ برتر 
کشتی آزاد در ترکیب تیم تا ثبت جهانی توس روی تشک رفت، برای 

جام باشــگاه های جهان با تیم بازار بزرگ ایران به توافق رسید.دیروز 
قرارداد حســن یزدانی با تیم بازار بزرگ ایران بــا همراهی کیومرث 
محرابی سرپرست و پژمان درستکار سرمربی این تیم در محل سازمان 
لیگ امضاء شد.محمدحسین محمدیان نفر سوم جهان که در لیگ برتر 
کشــتی آزاد هم برای بازار بزرگ کشتی می گرفت، بعد از بازگشت از 
سفر روسیه قرارداد خود را با تیم بازار بزرگ ایران برای حضور در جام 

باشگاه های جهان امضاء کرد.

استقلال و هوادارانش پنجشنبه میزبان شهر خودرو 
و البته یک چهره آشنا هستند. مهدی رحمتی که 
سال ها دروازه بان استقلال بوده این بار قرار است 
مقابــل تیم محبوبش بایســتد و مانع گلزنی خط 

حمله آماده این روزهای تیم استراماچونی شود.
برای رحمتی ایستادن مقابل استقلال حس غریبی 
خواهد داشــت. او در آخریــن دوره حضورش در 
ترکیب آبی ها، کاپیتان تیم بود و نقشــی فراتر از 
یک بازیکن داشــت. در دوره مدیریت افشارزاده، 
رحمتی قراردادی ســه ســاله امضا کرد تا نشان 
بدهــد می خواهد فوتبالش را بــا پیراهن این تیم 
تمام کند، ولی اتفاقات طوری رقم خورد که او در 
پایان فصل گذشته چاره ای جز ترک تیم نداشت. 
بخشی از ناکامی استقلال با شفر به نام بازیکنان 
قدیمی بخصوص رحمتی نوشــته شد و آنها متهم 
شدند که منافع شــخصی را به منافع تیم ترجیح 
داده اند. عملکرد رحمتی هم از نظر برخی هواداران 
و کارشناســان بی نقص نبود و بیش از همه از او 
بابت خروج نکــردن از دروازه انتقاد می شــد. در 
روزهای پرتلاطم لیگ هجدهم شــفر در مقاطعی 
حسینی را به رحمتی ترجیح داد و در بین هواداران 
هم بحث هایــی درباره اینکه کدام شــماره یک 

شایسته تری است در گرفت.
کاهش محبوبیت

مجموعــه این اتفاقات رحمتــی را در پایان لیگ 
هجدهم در موضع ضعف قرار داد و گفته می شــد 
حســینی شــرط تمدید قرارداد را جدا شدن این 
دروازه بــان باتجربه قرار داده. در چنین شــرایطی 
پیشــنهاد شــهر خودرو که پس از نتایج درخشان 
فصل گذشــته و صعود به پلی آف لیگ قهرمانان 
به دنبــال یک دروازه بان باتجربه می گشــت، با 
موافقت رحمتی روبه رو شــد و او به مشهد رفت. 
قطعاً او ترجیح می داد در اســتقلال بماند، ولی 
کاهش تدریجی محبوبیتش و نیمکت نشــینی 

می توانســت پایان خیلی تلخی در این تیم 
برایش رقم بزند.

در شروع لیگ نوزدهم که استقلال نتوانست 

نتایج خوبی بگیرد، گروهی معتقد بودند که جدایی 
رحمتی اشــتباه بوده و حسینی بدون رقیب جدی 
نمی تواند عملکرد خوبی داشــته باشــد، ولی این 

بازیکنان  تیم دروازه بان هم مثل ســایر 
با گذشت چند هفته توانست 

فرم خوبی پیدا کند تا خیال 
هواداران راحت شود.

جدایی  از  پــس  رحمتی 
ناخواســته اش ترجیح داد 
روی فوتبــال تمرکز کند 

و تــا امروز درباره اتفاقات و 
حاشــیه هایی که در استقلال 

آمد صحبت  به وجــود 
او  نکــرده. 

در هر یازده بازی شــهر خودرو درون دروازه بوده 
و تنها چهار گل دریافت کرده اســت. رحمتی در 
۷ بــازی تیمش گلی دریافت نکــرده که عملکرد 
خیلی خوبی محسوب می شود. با این حال اوضاع 
در بازی اخیــر مقابل صنعت نفــت آبادان خوب 
پیش نرفت و تیم مشــهدی در خانه با یک گل 
شکست خورد. گروهی معتقد بودند که رحمتی 
می توانست در این صحنه واکنش بهتری داشته 
باشــد، ولی فنایی، مربی دروازه بان های شــهر 
خــودرو در این باره گفت: »فکر نمی کنم در این 
صحنه  دروازه بان مقصر محسوب شود. تیم ما چند 
هفته بود که گلی دریافت نکرده بود و در گلی که 
خوردیم توپ پــس از برخورد به مدافعان کمانه 

کرد و درون دروازه قرار گرفت.«
فنایــی دربــاره عملکــرد این 
کرد:  اضافه  رحمتــی  فصل 
این فصــل فقط  در  »مــا 
چهــار گل خوردیــم و به 
غیــر از گل بازی با نفت 
مهدی  مسجدســلیمان 
در هیچ کــدام از گل ها 
مقصــر نبــود. مهدی 
در شــش هفت بازی 
همیشــه جــزو نفرات 
خــوب و عالی تیم بوده 
و بارهــا با ســیوها و 
خوبــش  عملکــرد 
توانسته ناجی باشد و 
تیــم را در بازی نگه 
دارد. من از همه نظر 
اخلاقی  چه  فنی  چه 
از او راضی هســتم. 
هم  را  ایــن  البتــه 
بگویم که در فوتبال 
که  می آیــد  پیــش 
اشتباهاتی  دروازه بان 
این  باشد ولی  داشته 

موضوع چیزی از ارزش های او کم نخواهد کرد.«
بازی حساس

البته بازی اســتقلال شــاید با یــازده بازی قبلی 
شــهرخودرو قابل مقایسه نباشــد. این بازی برای 
رحمتی حساسیت بیشتری دارد و علاوه بر آن تیم 
اســتراماچونی هم در وضعیت خیلی خوبی به سر 
می برد. استقلال با 2۵ گل زده بهترین خط حمله 
لیگ برتر را در اختیار دارد و در 8 بازی اخیرش در 

این مسابقات توانسته حداقل دو گل بزند.
استقلال که مقابل سپاهان سه امتیاز را در آخرین 
لحظه از دست داد و نتوانست برای هفتمین بازی 
متوالی برنده شود، در این بازی انگیزه زیادی دارد 
تا شهرخودرو را ببرد و حریفش را در جدول پشت 

سر بگذارد.
انتظار می رود رحمتی پنجشنبه در ورزشگاه آزادی 
روز سختی داشته باشد. ســانترهای وریا و میلیچ 
نقــش مهمی در حمــلات اســتقلال دارد و این 
توپ های بلند و حضور سرزنی مثل دیاباته می تواند 

کار این دروازه بان را خیلی سخت کند.
دوئل راه دور رحمتی و حســینی دیگر نکته جالب 
این بازی خواهد بود. دروازه بان اســتقلال در این 
فصــل 12 گل دریافت کرده، ولی با توجه به فراز 
و نشیب این تیم و مشکلاتی که در دفاع داشته و 
هنوز کاملًا برطرف نشده نمی توان او را بابت این 

آمار خیلی سرزنش کرد.
با همه این ها انتظار می رود که رویارویی رحمتی 
مقابل اســتقلال در فضای دوستانه ای باشد و این 
امیــدواری وجود دارد که رقابت ورزشــی بیش از 
حاشــیه ها مورد توجه قرار بگیرد. شنیده می شود 
هواداران استقلال تصمیم گرفته اند سنت میزبانی 
را بجــا بیاورند و هوای رحمتی را در بازگشــت به 
ورزشگاه آزادی داشته باشــند. این بازی فرصتی 
بــرای پایان اختلافی اســت که پــس از جدایی 
پرماجرای او در استقلال به وجود آمد، با این حال 
رقابت او و حســینی و البته استقلال و شهرخودرو 
تمام نمی شود و انتظار می رود تا پایان فصل تدوام 

داشته باشد.
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بازیکن تیم والیبال پیام مشهد گفت: اگر باشگاه به قولش 
عمل نکند، می توانیــم مطابق آیین نامه  و قراردادی که 

داریم، از پیام جدا شویم و به تیم دیگری برویم.
مجتبی شــبان، در خصوص شکســت تیم پیام مقابل 
شــهرداری ارومیــه در چارچوب هفته دهــم لیگ برتر 
والیبال، اظهار کرد: با تیم پر مهره ای بازی داشــتیم که 
حتی روی نیمکت هم بازیکنان خوبی داشت. شهرداری 
به خاطر واگذار کردن چند بازی قبلی خود، شرایط خوبی 
نداشــت و می توانســتیم از این فرصت استفاده کنیم و 

برنده باشــیم، اما متاســفانه قدر ندانســتیم و شکست 
خوردیم.

وی افزود: بازی خیلی خوبی ارائه دادیم. در ســت پنجم 
تــا پوئن 10 پابه پای حریف پیش رفتیم، اما شــهرداری 
ارومیــه از تجربه بازیکنانش اســتفاده کرد و به پیروزی 
رســید. تیمی ماننــد پیام که بازیکنــان جوانی دارد، در 
شرایط سخت حریفش با اســتفاده از تجربه بازیکنانش 
می توانــد بر این تیم غلبه کند. در مجموع خوب بودیم و 
این عملکرد نشان دهنده آینده ای روشن برای پیام است.

بازیکن پیام مشهد یادآور شد: از نظر بدنی شرایط خوبی 
داریم، اما مشــکلات مالی زیــادی داریم. اگر بگویم در 
تمرینات به پولم فکر نمی کنم، دروغ گفته ام. مشــکلات 
مالی ناخــودآگاه روی تمرین و ذهن بازیکن تاثیر منفی 
می گذارد. مسلما خوب تمرین نکردن، خوب بازی نکردن 
را هم در پی دارد. امیــدوارم در تعطیلات لیگ اتفاقات 

خوبی برای باشگاه بیفتد.
شبان خاطرنشان کرد: اگر باشگاه بتواند به تعهدش عمل 
کند، من و دیگر بازیکنان موظفیم در پیام بمانیم، اما اگر 

باشگاه به قولش عمل نکند، می توانیم مطابق آیین نامه، 
به جایــی برویم که از لحاظ پراخــت حق و حقوق مان 
خیال مان راحت باشد. قلبا راضی به چنین اتفاقی نیستم، 
زیرایک ماه و نیم اســت که در مشهدم و به بازی کردن 
در این تیم و ســالن، عادت کرده ام. اگر بخواهم به تیم 
دیگــری بروم، مجددا زمان خواهــد برد تا به تیم جدید 
عادت کنم. تنها در صورتی از مشــهد می روم که مجبور 
شــوم. قطعا شــرایط مالی در پیام خوب نباشد، در پیام 

نمی مانم. از چند تیم هم پیشنهاداتی دارم.

دیدار تیم ملی فوتسال اسلواکی با ایران در حالی با نتیجه تساوی به پایان رسید 
که اتفاقات بعد از این بازی برای اعضای تیم اســلواکی تازگی داشت.تیم ملی 
فوتسال ایران در اولین دیدار خود در تورنمنت بین المللی مشهد روز یکشنبه به 
مصاف اسلواکی رفت که این بازی با نتیجه تساوی ۵ بر ۵ خاتمه یافت.اتفاقات 
بعد از این مسابقه برای اعضای تیم اسلواکی تازگی داشته و حتی باعث تعجب 
آنها شــده است. این موضوعی است که ســایت فدراسیون فوتبال اسلواکی در 
گزارش بازی با ایران به آن پرداخته اســت.این سایت با عنوان »بعد از بازی با 
ایران تقریبا بدون لباس باقی ماندیم« نوشت: »هواداران ایران بسیار شگفت انگیز 
تیمشان را تشویق کردند. نزدیک به دو هزار نفر در سالن بودند ولی بازیکنان ما 
از این فضا لذت بردند بخصوص در پایان مسابقه که چندین کودک داخل زمین 
شدند. آنها از بازیکنان اسلواکی خواهان دریافت لباس و تیشرت و عکس یادگاری 

شــدند و یا با بازیکنان دســت دادند. بعضی از آنها هم صرفا با بازیکنان ایران 
خداحافظی می کردند. اما هنگامی که بازیکنان اســلواکی قصد داشتند از زمین 
خارج شوند، تماشاگران ایران به شدت آنها را تشویق کردند. خیلی از بازیکنان با 

هواداران عکس ســلفی گرفتند. اختلاف ارتفاع زمین و سکوی تماشاگران یک 
متر و نیم بود و هواداران هنگام خروج بازیکنان اسلواکی با آنها دست می دادند. 
بعضی ها آنقدر هیجان زده بودند که می خواستند بازیکنان را بالا بکشند.تعجب 
برانگیز نیست که مسئولان برگزاری به سرعت بازیکنان ما را به رختکن بردند. 
اعضای تیم ما برای مدتی نتوانستند به سمت اتوبوس خودشان بروند و رختکن 
را ترک کنند چرا که هواداران در مقابل اتوبوس حضور داشتند. پلیس مجبور شد 
راهرویی را تا اتوبوس برای ما باز کند که حدود ۱۰ تا ۲۰ دقیقه طول کشــید. 
نزدیک به رختکن اسلواکی یک اتوبوس قرار داشت که برای بازیکنان ایران بود. 
مســئولان برگزاری در این موضوع دچار اشتباه شده بودند اما به سرعت متوجه 
شدند که ما باید به کجا برویم.«گفتنی است؛ تیم ملی اسلواکی در دومین بازی 

خود مقابل بلاروس شکست خورد.

بازیکن پیام تهدید به جدایی کرد

تیم ملی فوتسال اسلواکی بعد از بازی با ایران بدون لباس ماند!

مالک تیم فوتبال شهرخودرو گفت: نه تنها 
باشگاه پرسپولیس، بلکه درباره گل محمدی 

با هیچ تیم دیگر ایرانی مذاکره نمی کنیم.
درخصوص صحبت هایی  حمیداوی،  فرهاد 
که پیرامون جدایــی یحیی گل محمدی از 
این تیم می شــود و او را یکی از گزینه های 
نشســتن روی نیمکت تیــم ملی فوتبال و 
باشگاه پرســپولیس می دانند، اظهار داشت: 
هــر انســان و هر مربی کــه در تخصص 
خودش نخبه باشــد، همه جــا راجع به او 
صحبت می شــود. یحیی نیــز ثابت کرده، 
کــه یکی از 2-۳ مربی برتــر و فوق العاده 
در ایران است و کارنامه او باعث شده تا در 
ایران همیشه سر و صدایی برای خواستنش 

باشد.
شهرخودرو خانه ی گل محمدی است

حمیداوی ادامه داد: این بحث ها همیشه بوده 
و حالا نیز تفاوتی ندارد. خدا را شکر که چند 
روز پیش، خودِ گل محمدی مصاحبه کرد. 
او با ما قرارداد دارد و مشــهد را نیز دوست 
دارد. شــهرخودرو را خانه خودش می داند و 
فکر می کنم طبق صحبتی که با هم داشتیم، 
به غیر از تیم ملی که بحث عزت و شــرف 
ایران در میان است، بحث دیگری نخواهیم 
داشــت. البته مهدی تاج، رئیس فدراسیون 
فوتبال هیچ صحبتی با باشگاه شهرخودرو 

در این باره نکرده است.

هیچ صحبتی با باشگاه پرسپولیس 
نخواهیم داشت

او درمورد تفاوت تیم ملی و پرسپولیس برای 
باشــگاه شــهرخودرو بیان کرد: حق مسلم 
یحیی اســت که روی نیمکت تیم ملی به 
عنوان نفر اول بشیند، اگر تاج از من چنین 
چیــزی را بخواهد، حتما قبــول می کنم. 
انصاری فرد، مدیرعامل باشگاه پرسپولیس 
هم هیچ صحبتی با ما نداشته و البته هم اگر 
قرار بر صحبت کردن باشد، ما هیچ صحبتی 
بــا آن ها نداریم. نه فقط پرســپولیس بلکه 

یحیی را به هیچ باشگاه داخلی نمی دهیم.
به جایگزین گل محمدی، فکر نکردیم

مالک باشگاه شهرخودرو درمورد اینکه گفته 
می شود، از طرف این باشگاه صحبت هایی 
با برخی از مربیان برای جانشــینی احتمالی 
گل محمدی صورت گرفته است، گفت: من 
با هیچ کســی صحبت نکردم. با تنها مربی 
که در این مدت صحبت کردم، خودِ یحیی 
بوده اســت. رفتن گل محمدی به تیم ملی 
اصلا موضوع جدی نیســت و فقط در حد 
شــایعه بوده و ما هم بــه جایگزین او فکر 

نکردیم.
یحیی از 2 نفر گله مند بود

وی درخصوص گلایه های اخیر گل محمدی 
از برخــی افراد در باشــگاه شــهرخودرو و 
امکانات این تیم در بخش تدارکات، خاطر 

نشــان کرد: یحیی از یکــی دو نفر از افراد 
درون باشــگاه گله مند بود. باید به این نکته 
اشــاره کنم که روزی که به مشهد رفتم تا 
به امروز، هیچ کســی را به باشــگاه نبردم. 
همه افرادی که قبلا در باشگاه بودند، هنوز 
نیز حاضر هستند. البته سوتفاهم هایی بین 
یحیی و برخی از افراد باشــگاه به وجود آمد 
که آن ها نیز برطرف شــد. البه اگر هم حل 
نشود و دوستان در راســتای سیاست های 
باشــگاه حرکت نکنند، حتمــا تصمیماتی 

درباره آن ها گرفته می شــود.او ادامه داد: با 
تلاش های فتاحی، مدیرکل ورزش و جوانان 
استان خراسان رضوی، زمین ورزشگاه ثامن 
الائمــه )ع( در اختیار ما قــرار گرفت و این 

مشکل نیز حل شد.
نمی توانیم بازی های خانگی را رایگان 

کنیم
حمیــداوی درمــورد ناراحتــی هــواداران 
شــهرخودرو از رایگان نشــدن بازی های 
خانگی این تیم در مشــهد، بیان کرد: طبق 

قانون نمی توانیم هیچ بازی را رایگان اعلام 
کنیم. فقــط می توانیم قیمــت بلیت ها را 
ارزان تر کنیم و متاسفانه به دلیل این قانون، 
نتوانستیم این مشــکل هواداران مشهدی 
را برطرف کنیم.مالک باشــگاه شهرخودرو 
درباره بازی این هفته تیمش مقابل استقلال 
در تهران اظهار داشت: به امید خدا، با درایت 
کادر فنی و حمایت یار دوازدهم تیم مان که 
هواداران مشهدی هستند، برای برد پا به این 

بازی می گذاریم.

مدافع شهر خودرو از لیست تیم فوتبال 
امید خارج شد

مدافع تیم ملی فوتبال امید ایران به دلیل مصدومیت و با توجه به نتایج ام آر آی قادر 
به همراهی تیم المپیک در مسابقات تایلند نخواهد بود.

محمــد آقاجانپور یکی از مهره های ثابت و تاثیرگذار تیم فوتبال المپیک ایران در دو 
سال گذشــته بوده که در پست دفاع راست در مرحله مقدماتی رقابت های قهرمانی 

آسیا نیز حضور داشت.
مدافع باشــگاه شــهر خودروی مشــهد به دلیل مصدومیت اردوی اخیر این تیم در 
اندونزی و قطر را از دست داد و با توجه به نتایج ام آر آی همچنین نظر کادر پزشکی 
تیم المپیک امکان حضور در دور نهایی مسابقات قهرمانی زیر 2۳ سال آسیا و مرحله 

مقدماتی رقابت های المپیک را نخواهد داشت.
آقاجانپور در این خصوص گفت: اتفاق بســیار تلخی اســت که در این مقطع حساس 
فرصت همراهی تیم امید را از دســت می دهم. شــنیدن این خبر برای خودم بسیار 
تلخ و حتی باورنکردنی بود. ماه ها در کنار هم تلاش کردیم ، در اردوها و مســابقات 
مختلف و حالا نتایج آزمایشات متاســفانه نشان می دهد که این مصدومیت مانع از 
حضور من در بازی های تایلند خواهد شــد. ابتدا مصدومیت و یک کشــیدگی بسیار 
ســاده از ناحیه چهار سر ران بود که حالا به این شکل برایم مشکل ساز شده و باید 

مدت بیشتری استراحت کنم.
مدافع باشــگاه شهر خودرو اضافه کرد:دلم با بچه هاســت و برای تیم در مسابقات 
آرزوی موفقیت می کنم. این تیم مدت زیادی است که شکل گرفته و بچه ها همدل 
و هم قسم هستند برای موفقیت. زحمات زیادی در این مدت کشیده ایم و حالا زمان 
آن است که نتیجه این تلاش ها را ببینیم. انشالل با درایت کادر فنی و زحمات آقای 

استیلی و همکارانش همچنین تلاش و همت بچه ها تاریخ ساز شویم.

بحران در کمین فرش آرا
فرش آرا در دو بازی اخیر خود در خانه به تیم های مس سونگون و حفاری باختند تا 

6 امتیاز کلیدی را در کوران لیگ از دست بدهند
پس از هفته ها شکست ناپذیری فرش آرای مشهد که با صعود این تیم به رده سوم 
جدول و هم امتیاز شــدن با گیتی پســند هم همراه شد آنها در دو بازی اخیر خود در 
خانه به تیم های مس سونگون و حفاری باختند تا 6 امتیاز کلیدی را در کوران لیگ 
از دســت بدهند. ادامه این روند می تواند تیم مجید مرتضایی را وارد بحرانی کند که 

پیش از این گریبان تیم هایی مثل حفاری و سن ایچ را هم گرفته بود.
فرش آرا در ادامه لیگ در شاهین شهر با هایپر بازی دارد و سپس در چارچوب هفته 
بیســتم مهمان آذرخش بندرعباس است که برای رهایی از بحران باید این دو بازی 

خارج از خانه مقابل تیم های پایین جدولی را ببرد.

حضور پینگ پنگ باز خراسانی در 
مسابقات فنلاند

مهشید اشتری به همراه سایر ملی پوشان پینگ پنگ کشورمان راهی فنلاند شد.
ســه نماینده پینگ پنگ کشــورمان به همــراه حمیده ایرانمنــش، مربی تیم ملی 
بزرگســالان راهی فنلاند شــدند تا در رقابت های اپن بین المللی این کشور شرکت 
نمایند .ندا شهسواری ، مهشید اشــتری و شیما صفایی نمایندگان کشورمان در این 
مسابقات هســتند . رقابت های فنلاند روزهای 14 الی 1۷ آذرماه برگزار می شود و 

دارای جایزه نقدی و امتیاز برای رنکینگ جهانی است .
همچنین پس از برگزاری ســومین و آخرین تور ایرانی بزرگســالان بانوان کشــور 
در کــرج که با قهرمانی مریم فرعی از اســتان البرز به پایان رســید، رنکینگ ملی 

بزرگسالان بانوان منتشر شد.
در این رده بندی مهشید اشتری از خراسان رضوی همچنان در صدر قرار دارد و شیما 

صفایی از همدان در جایگاه دوم است.

 
راه یابی بدمینتون بازان خراسانی به 
مرحله دوم اردوی انتخابی تیم ملی

مربی و دبیر آکادمی بدمینتون پونا گفت: دو بازیکن خراســانی، به مرحله دوم اردوی 
انتخابی تیم ملی بدمینتون نوجوانان راه یافتند.

رضا رضایی، در خصوص شرایط تیم آکادمی پونا عنوان کرد: اردوی انتخابی تیم ملی 
بدمینتون نوجوانان در بخش پسران، چهارشنبه 29 آبان الی 1 آذر ماه، در شهرستان 
محلات اســتان مرکزی برگزار شد. بازیکنان برتر المپیاد استعدادهای برتر، مسابقات 
نونهالان کشور و مدال آوران مسابقات آزاد به این اردو دعوت شدند و زیر نظر مربی 
تیم ملی تمرین کردند. مهدی حاج طالبی و محمد گلچین حســینی، بدمینتون بازان 
مشــهدی که جزو نفرات برتر المپیاد استعدادهای برتر بودند، نیز در این اردو حضور 

داشتند.
وی ادامه داد: بازیکنان دعوت شده، در چهار گروه چهار نفره و یک گروه پنج نفره به 
صورت دوره ای با یکدیگر به رقابت پرداختند. در پایان، نفرات اول و دوم هر گروه به 
مرحله بعدی اردوی انتخابی تیم ملی دعوت شدند. دو بدمینتون باز خراسانی نیز جزء 
لیست بازیکنان منتخب هستند.مربی آکادمی پونا اضافه کرد: تقریباً چهار سال پیش 
این بازیکنان وارد آکادمی پونا شــدند و زیر نظر مربیان تخصصی بدمینتون و رشته 
تربیــت بدنی آموزش دیدند و تمرین کردند. این بازیکنــان تاکنون جزء مدال آوران 
سطح اســتان و کشــور بوده اند و اکنون نیز به مرحله دوم اردوی انتخابی تیم ملی 

راه یافتند.
رضایی اظهار کرد: در ســطح پایه، بازیکنان متولد سال 86 به بالا داریم که براساس 
رده سنی اعلام شده از طرف فدراسیون در چهار رده سنی زیر 11، 1۳، 1۵ و 1۷ سال 
هســتند. با توجه به استعدادیابی ای که در خراسان در حال انجام است، تاکید ما روی 
رده سنی زیر 11 و زیر 1۳ سال است. با توجه به حضور مربیان متخصصی که در این 
حوزه فعالیت می کنند، امیدواریم تا چند سال آینده تعداد کسانی که از استان خراسان 
رضوی، هیأت بدمینتون اســتان و آکادمی پونا به اردوی تیم ملی دعوت می شوند و 

مدال آور هستند، در سطح استان و کشور افزایش پیدا کند.
وی بیان کرد: با توجه به حضور مربیان متخصص و کار تیمی و همکاری ای که بین 
مربیان آکادمی در رده های مختلف وجود دارد، می توانیم در رده های ســنی مختلف 
بازیکنان بیشتری تربیت کنیم. حضور تمام بازیکنان آکادمی در سطوح بالاتر، حاصل 
زحمات همه مربیان اســت که از رده های پایه تا رده های بالاتر با آنها تمرین کردند 
و بازیکنان مطرحی را به اســتان و کشــور تحویل دادند.دبیر آکادمی پونا گفت: در 
آکادمی پونا شــرایط خوبی برای پیشرفت بازیکنان فراهم شده است. هزینه ها برای 
حضور ورزشــکاران در کلاس های آموزشی آکادمی پونا بسیار کمتر از مجموعه های 
دیگر اســت تا ورزشکاران بتوانند با هر شرایط مالی و به هر نحوی با بدمینتون آشنا 
شــوند، کسانی که مستعد هستند شناخته شوند و به تیم های استان و سپس تیم ملی 
دعوت شوند. از حمایت های مسؤولان آکادمی پونا، همکاری هیأت بدمینتون استان 
و انجمن بدمینتون آموزشگاه های خراسان رضوی در اجرای برنامه های آکادمی پونا 

تشکر می کنم.

مالکتیمفوتبالشهرخودرو:

گلمحمدیرابههیچباشگاهینمیدهیم
اخبار
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نفت و دلار در بودجه سال آینده چه قیمتی دارند؟
نفـت ۵0 دلاری، دلار 8 هـزار تومانـی، افزایـش 66 درصـدی 
اعتبـارات عمرانـی، ایجـاد یـک میلیـون شـغل در هـر سـال، 
افزایـش 1۵ درصـدی حقوق کارمندان و بازنشسـتگان و حذف 
یارانه هـای پنهـان، از مهم تریـن ویژگی هـای بودجه سـال 99 
اسـت. بالاتریـن مالیاتـی کـه پیش بینـی می کنیـم می توانیـم 
سـال آینـده دریافـت کنیـم، 1۵0 هـزار میلیـارد تومان اسـت. 
امـا ظاهـرا درآمـد مالیاتـی در بودجه آینـده 16۵ هـزار میلیارد 
تومان در نظر گرفته شـده که در مقایسـه با سـال جاری رشـد 

۳0 درصـدی نشـان می دهـد.

تعداد دانشجویان بازداشتی کمتر از تعداد انگشتان یک 
دست است

از  تعـدادی  اخیـر  حـوادث  بـا  ارتبـاط  در  گفـت:  اسـماعیلی 
دانشـجویان کـه در زمره معترضین بودند و آن هـا را جزو اراذل 
دانشـجویان  اکثریـت  شـدند.  بازداشـت  نمی دانیـم  اوبـاش  و 
بازداشـت شده آزاد شـدند و اکنون تعداد دانشـجویان بازداشتی 
کمتـر از تعـداد انگشـتان یـک دسـت اسـت و امیـدوارم آن ها 
نیـز بـه زودی آزاد شـوند. سـخنگوی قوه قضائیـه در پاسـخ به 
سـوالی دربـاره مطرح شـدن نقـش داماد علوی وزیـر اطلاعات 
در دادگاه علـی دیوانـدری گفـت: فعلا این پرونده را رسـیدگی 
می کنیـم. قضـاوت و داوری مـا در پایان این پرونده مشـخص 
خواهـد شـد. در ایـن پرونـده دادگاه علنـی برگـزار می شـود. 
دربـاره افـرادی کـه نام بردیـد فعلا کیفرخواسـتی صادر نشـده 
اسـت و اینکـه خارج از این پرونـده، پرونده ای در دادسـرا دارند 

یـا خیـر را اطـلاع ندارم. /ایسـنا

 روایت فلاحت پیشه از سرخوردگی دیپلماتیک 
بین ایران و اروپا

عضـو کمیسـیون امنیت ملـی و سیاسـت خارجی مجلـس گفت: 
نوعـی سـرخوردگی دیپلماتیک بیـن ایران و طرف هـای غربی 
باقـی مانـده در برجـام شـکل گرفتـه اسـت. این سـرخوردگی 
از برداشـتن گام سـوم کاهـش  دیپلماتیـک یک هفتـه پیـش 
تعهـدات هسـته ای از سـوی ایـران شـکل گرفته اسـت، تا آن 
زمـان بـه نظـر می رسـید رایزنی هـای دیپلماتیـک بـه نتیجـه 
می رسـد و بـه نتیجـه نرسـیدن آن فرآینـد باعـث شـد کـه 
ایـران گام سـوم و چهـارم را بـردارد. اتحادیـه اروپـا هم تلاش 

ملموسـی بـرای نجـات برجـام نکرد. /تسـنیم

حسین الله کرم نامزد انتخابات می شود
حسـین الل کـرم گفت: مـن با بعضی از اعضـای جبهه مدافعان 
حریـم انقـلاب ارتبـاط دارم. وقتـی اسـم خـودم را در لیسـت 
دعـوت دیـدم خوشـحال شـدم. حـالا می توانـم دربـاره قبـول 
ایـن دعـوت تصمیـم بگیـرم. اصولگرا هـا نمی تواننـد جدایـی 
خـود را از احمـدی نژاد محقـق کنند. در دوره شـهرداری آقای 
قالیبـاف کار هـای خوبی از جملـه مترو، اتوبان امـام علی، تونل 
نیایـش و تونـل توحیـد انجام شـد. مـا معتقدیـم ایـن پروژه ها 
جریـان  آن طـرف  از  امـا  تمـام شـود،  ارزان تـر  می توانسـت 
جهـادی می گفـت: »سـرعت مهمتـر از هزینـه پـروژه اسـت. 

نیوز /نامـه 

مشارکت در انتخابات مجلس در شهرستان ها پایین 
نخواهد بود

محمدعلـی ابطحـی گفـت: برخـی نیرو هـا تمایـل ندارنـد کـه 
در انتخابـات مجلـس مشـارکت حداکثـری رخ دهـد، زیـرا بـا 

پایین آمدن مشـارکت، خودشـان روی کار می آینـد. اصولگرایان 
تنـدرو به دلیل پایین بودن سـرمایه اجتماعی شـان در شـرایطی 
پیـروز می شـوند کـه مشـارکت کم باشـد. فکر نمی کنم شـاهد 
مشـارکت پایینـی باشـیم، زیـرا مفهـوم مشـارکت در انتخابات 
بـرای بسـیاری از شـهر ها و اسـتان ها بـا تهـران تفـاوت دارد. 
داده  براسـاس قومیت هـا رأی  ایـران  از مناطـق  در بسـیاری 
می شـود؛ بنابرایـن نمی تـوان لزومـا گفـت کـه فضـای کلـی 
حاکـم بـر کشـور بر میـزان مشـارکت تأثیرگذار اسـت. /شـرق

مجلس در راس امور است« یعنی جای خدا نشسته؟

عبـاس عبدی در روزنامه اعتماد نوشـت:این گـزاره که مجلس 
در رأس امور اسـت چه معنایی دارد؟ آیـا معاذالل منظور جایگاه 
خداوندی اسـت کـه: »او بر هر چه می کند، بازخواسـت نشـود، 
ولـی خلـق از کردارشـان بازخواسـت می شـوند«. یـا منظـور 
ایـن اسـت که اگرچـه مجلـس قدرتمندتریـن نهاد اسـت، ولی 
مسـوول ترین نیـز هسـت. هـر گونه سـلب مسـوولیت و اختیار 
از نمایندگـی بـه منزلـه آن اسـت کـه بـه مـردم گفته شـود ما 
مسـوول و اختیـاردار نبودیـم. اگـر ایـن را بپذیریم باید پرسـید 
کـه پـس چرا مردم بایـد چنین فـردی را دوباره انتخـاب کنند؟ 
یـا اصـولا چـرا بایـد در انتخاباتـی کـه مجلـس بی خاصیتـی 

محصـول آن باشـد، شـرکت کنند؟
 

 روایت متفاوت آشنا از شرایط سخت
 مسافرکش های شخصی

مشـاور رئیس جمهور نوشـت:  جماعت زیادی از راه مسافرکشی 
بـا ماشـین شـخصی زندگـی می کننـد یـا بـه کمـک آن بـه 
عنـوان کار دوم زندگـی شـان را اداره می کننـد. حسـام الدین 
آشـنا، مشـاور رئیس جمهـور بـا انتشـار توییتـی نوشـت: چراغ 
بنزینـش روشـن شـده بود.  گفـت: تمام شـد؛ 10 لیتـر زدم ۳0 
تومـن، ولـی باهاش فقـط 26 تومن کار کـردم.  جماعت زیادی 
از راه مسافرکشـی بـا ماشـین شـخصی زندگـی می کننـد یا به 
کمـک آن بـه عنـوان کار دوم زندگـی شـان را اداره می کننـد.

 
نوباوه: انصراف لاریجانی از نامزدی لطف الهی بود

بیـژن نوبـاوه گفت:ایـن اتفـاق خـوب، عـدم حضور آقـای علی 
لاریجانـی به عنـوان کاندیـدا بـرای انتخابـات بـود. انصـراف 
ایشـان و اطرافیـان وی بـرای جریـان انقلابی یـک لطف الهی 
بـود. نبـود ایشـان در مجلس طلیعـه تولد یک مجلـس کارآمد 
و بی حاشـیه اسـت. واقعیـت ایـن اسـت کـه آقـای لاریجانـی 
عامـل تفرقـه بیـن اصولگرایـان و نیرو هـای انقـلاب بـود و 
نبـود ایشـان در مجلـس یـک امتیاز ویـژه برای مجلـس آینده 
محسـوب می شـود. ایشـان بـا بناگذاشـتن برخـی سـنت های 
غلـط در مجلـس باعـث شـده بـود کـه نوعـی جـوّ نادرسـت 
و اختـلاف بیـن نیرو هـای مختلـف سیاسـی شـکل بگیـرد و 
نماینـدگان مقابـل هـم بایسـتند. البتـه آقـای لاریجانـی اوایل 
مجلـس هشـتم چنیـن روابطـی را ایجـاد نکـرده بـود و بعـدا 
چنیـن شـد. مـا در مجلـس هشـتم بـا نیرو هـای اصلاح طلـب 
اقلیـت مجلـس هـم همـکاری و همراهـی زیادی در بسـیاری 
از مـوارد داشـتیم و پروژه هـای مشـترکی را جلـو می بردیم، اما 

به مـرور ایـن فضـا بـا یکسـری رفتار هـا عـوض شـد.
 

نقوی حسینی: شیوه اجرای طرح افزایش قیمت بنزین با 
خردمندی همراه نبود

نماینـده ورامیـن در مجلـس گفـت: هیـچ عقلانیتـی در شـیوه 

نمی شـود.  مشـاهده  بنزیـن  قیمـت  افزایـش  طـرح  اجـرای 
سیدحسـین نقـوی حسـینی نماینـده مـردم ورامیـن در مجلس 
شـورای اسـلامی، با اشـاره بـه افزایـش قیمت و سـهمیه بندی 
بنزیـن گفـت: اجرای طرح افزایـش قیمت بنزین بـا بی تدبیری 
همـراه بـود و مقدمـات کار و تمهیـدات لازم بـرای اجرای این 
طـرح فراهـم نشـده بـود. وی افـزود: بعـد از گرانـی بنزیـن ما 
شـاهد هسـتیم کـه رئیس جمهـور مصاحبه می کنـد و می گوید 
مـن از گرانـی بنزیـن اطلاعـی نداشـتم و روز قبـل از افزایش 
قیمـت بنزیـن هـم وزیـر نفـت در مصاحبـه ای اعـلام می کند 
کـه بنزیـن اصـلًا گـران نمی شـود و ایـن نشـان می دهـد این 
تصمیم گیـری تـا چـه انـدازه بـا آشـفتگی و بی نظمـی همـراه 
نمی شـود.  مشـاهده  آن  در  عقلانیتـی  هیـچ  کـه  کـه  اسـت 
نماینـده مـردم ورامیـن در مجلـس شـورای اسـلامی اظهـار 
داشـت: ایـن اقـدام دولـت نارضایتـی مـردم را در پی داشـت و 

روی مشـارکت مـردم در انتخابـات نیـز تأثیـر می گـذارد.
 

بازگشت »دماوند« به وزارت کشور!
سـومین روز ثبت نـام کاندیدا هـای انتخابـات مجلس از سـاعت 
8 صبـح در سراسـر کشـور آغـاز شـده و ماننـد دو روز گذشـته 
پیش ازظهـر خلوتی را پشـت سـر گذاشـت. تنها حاشـیه ای که 
در سـاعات اولیـه، توجـه خبرنـگاران و عکاسـان را جلـب کرد 
تغییـر بنـر تزیینی سـالن اول بود کـه تصویری از قلـه اگمونت 
نیوزیلنـد را جـای دماونـد جا زده بـود، اما تغییرش بـا تصویری 
تـازه و بازگشـت دماونـد بـه وزارت کشـور در شـرایطی انجـام 
شـد که عکاسـان و خبرنـگاران به سـالن دوم هدایت شـدند و 
مامـوران تـدارکات بـا نظـارت اعضـای حراسـت بـه دور از لنز 

دوربین هـا کار تعویـض را انجـام دادند.
 

روایت سردار جلالی از نقش »Waze« در راه بندان های 
اخیر تهران

رئیـس سـازمان پدافند غیرعامل کشـور در خصـوص نقش نرم 
افـزار اسـرائیلی ویـز در راهبندان هـای اخیر تهـران، گفت: این 
نـرم افـزار در روز غائلـه اخیـر در تهـران، همـه جمعیـت را بـه 
سـمت اتوبان هـا هدایـت می کـرد تـا راه بنـدان ایجاد شـود؛ در 
حالیکـه در حالـت طبیعی کاملا برعکس اسـت و بایـد مردم را 

از جـای پرترافیـک بـه جای خلـوت هدایـت می کرد.
 

اظهارات عضو جبهه پایداری درباره حضور جلیلی در 
انتخابات

مصطفـی باقـرزاده، سـخنگوی جبهـه پایـداری مشـهد گفـت: 
به نظـر می رسـد کـه آقای جلیلـی در انتخابـات ثبت نـام کنند. 
بـرای او صـرف حضـور در مجلـس مهـم نیسـت او می خواهد 
اثربخـش باشـد. مصطفـی باقرزاده، سـخنگوی جبهـه پایداری 
در مشـهد و فعـال سیاسـی در تحلیـل فضـای انتخاباتـی پیش 
رو و کاندیـد شـدن سـعید جلیلـی بـرای حضـور در مجلـس 
کارزار  در  سیاسـی  شـخصیت های  حضـور  گفـت:  یازدهـم 
انتخابـات مجلـس اتفـاق مبارکـی اسـت، امـا این حضـور باید 
بـر اسـاس ماموریت هایـی باشـد کـه بـرای نهـاد قانون گذاری 
تعریـف شـده اسـت و حتـی افـرادی کـه می خواهنـد نماینـده 
مجلـس بشـوند بایـد بتواننـد سـطح ایـن مأموریت هـا را بـالا 

ببرنـد. هنگامـی کـه مجلس بـه کارکـرد اصلی خود بازگشـت 
در آن صـورت می تـوان انتظـار داشـت کـه این نهاد بـا عنصر 
همـه  باشـد.  اسـلامی  جامعـه  اعتـلای  باعـث  قانون گـذاری 
کسـانی کـه قصـد دارنـد تا مسـئولیت برعهـده بگیرنـد باید به 
سـمت ایجـاد تمـدن اسـلامی حرکـت کننـد و در ایـن مسـیر 
خـود را مقیـد بـه یـک حزب خـاص نکنند. سـخن این نیسـت 
کـه احـزاب کارکـرد ویـژه ای در عرصـه کشـور ندارنـد، امـا 
بـرای تحقـق تمدن اسـلامی مواضـع حزبی نمی توانـد کمکی 
کنـد. ایـن فعـال سیاسـی ادامـه داد: آقـای دکتر سـعید جلیلی 
بـا داشـتن خصوصیـات فـوق در سـال های اخیـر بـه روشـنی 
نشـان داده اسـت کـه بـه کار کارشناسـی عمیقـا بـاور دارد و 
از نیرو هـای متخصـص بهـره می بـرد و جلسـات کارشناسـی 
برگـزار می کنـد و مطالعـات و بررسـی های تخصصـی را صرفا 
بـه جلسـات محدود نمی دانـد و بـه میدانی بودن مطالعـات باور 
دارد. بـرای آقای جلیلی دانش مقدمه تحول و رسـتاخیز اسـت. 
فاکتـور دوم ایشـان ایـن اسـت کـه او پـرورش یافتـه اندیشـه 
تمـدن اسـلامی و جهان بینـی توحیـدی و بـرای تحقـق چنین 
گفتمانـی مجلـس را یـک نهاد قدرتمنـد می داند که باید منشـأ 
اثـر باشـد. از سـوی دیگـر او محـدود بـه یـک حزب نیسـت و 
اطرافیـان او هـم قواعـد مرسـوم حزبـی که مشـاهده می شـود 
را قبـول ندارنـد. همچنیـن تردیدی نیسـت که آقـای جلیلی از 
نیرو هـای جـوان اسـتفاده می کنـد، زیرا بـاور او بـه جوانگرایی 

ست. ا
 

 بزرگ ترین ضعف مجلس دهم از زبان 
دبیرکل جبهه پایداری

دبیـرکل جبهـه پایـداری، عـدم نظـارت مطلـوب و مؤثـر بـر 
عملکـرد دولـت و وزرا را مهم ترین ضعف مجلس دهم دانسـت 
و گفـت: نبایـد وضعیـت دولـت و مجلـس بـه گونـه ای باشـد 
کـه مـردم فریادشـان بلنـد شـود. حجت الاسـلام مرتضـی آقا 
تهرانـی نماینـده مـردم تهـران در دوره نهم مجلـس و دبیرکل 
جبهـه پایـداری بـا حضـور در محـل ثبـت نـام از داوطلبـان 
انتخابـات مجلـس شـورای اسـلامی حـوزه  یازدهمیـن دوره 
انتخابیـه تهـران، در جمـع خبرنـگاران در پاسـخ به این سـؤال 
کـه آیـا از طـرف جبهه پایـداری در ایـن دوره از انتخابات قصد 
کاندیداتـوری در انتخابـات یازدهمیـن دوره مجلـس شـورای 
اسـلامی را داریـد؟ گفـت: فعـلا از طـرف خودم قصـد ثبت نام 
دارم. وی بـا بیـان اینکـه دوسـت دارم افـراد خـوب و جوانـان 
انقلابـی کاندیدای ایـن دوره از انتخابات مجلس شـوند، افزود: 
بـا تعـدادی از جوانـان خوب و انقلابـی هم تمـاس گرفتم و به 
آن هـا گفتـه ام کـه ثبـت نـام کنیـد، کمکتـان می کنیـم که به 
مـردم، نظـام و دولت خدمت کنیـم. دبیرکل جبهـه پایداری در 
پاسـخ بـه این سـوال که چقـدر به شـفافیت مالی اعتقـاد دارید 
و آیـا خودتـان حاضرید میـزان هزینه های انتخاباتـی را به طور 
شـفاف بـه مـردم اعلام کنیـد؟ تصریح کـرد: بنده صـد در صد 
موافقـم، همیـن الان حاضـرم بگویـم کـه چقـدر در جیبم پول 
دارم. پولـی کـه بـرای خرج خودم هسـت از پـول روضه خوانی 
اسـت و از حقوقـم نیسـت. آقـا تهرانی در پاسـخ به این سـؤال 
کـه بـا ایـن پول هـا نمی تـوان بـرای انتخابـات حتـی تراکـت 
چـاپ کـرد، تصریـح کـرد: بنـده در دوره قبلی مجلـس هم که 

کاندیـدا شـدم، تراکـت چاپ نکـردم. از نظر مالی هـم به جایی 
وابسـته نیسـتیم، اگـر خودمـان داشـتیم بـه طور شـفاف اعلام 

می کنیـم کـه چقـدر هزینه کـرده ایم.
 

نظر مرعشی درباره کناره گیری لاریجانی از انتخابات
سـخنگوی حـزب کارگـزاران، تحلیلـی دربـاره اعـلام انصراف 
علـی لاریجانـی از حضـور در عرصـه انتخابـات مجلـس ارائـه 
داد. حسـین مرعشـی در بخشـی از یادداشـت خـود در روزنامه 
امـروز کناره گیـری چهره هایـی همچـون  »اعتمـاد« نوشـت: 
آقـای علـی لاریجانـی از ادامـه کاندیداتـوری بـرای انتخابـات 
مجلـس پیامـی روشـن دارد و آن اینکه نه تن هـا اصلاح طلبان، 
سیاسـت ورزی  بـرای  جایـی  دیگـر  نیـز  اصولگرایـان  بلکـه 
نمی بیننـد. وی ادامـه داد: امـروز اگـر عزمـی فراگیـر جهـت 
شـخصیت های  ترغیـب  و  تشـویق  بـرای  فراخـوان  ارایـه 
موثـر اصولگـرا و اصلاح طلـب کـه قـادر بـه بازسـازی اعتمـاد 
شـهروندان جهت مشـارکت در انتخابات هسـتند، وجود نداشته 
باشـد، فرصـت تاریخـی انتخابات مجلـس نیز از دسـت خواهد 
رفـت و اگرچـه ممکـن اسـت نظام به سـمت خلـوص انقلابی 
حرکـت کنـد، امـا فراگیـری آن تحت الشـعاع قـرار می گیـرد.

 
نهضت ثبت نام وزرا و نمایندگان حامی احمدی نژاد

دو  مجلـس،  کاندیدا هـای  ثبت نـام  روز  سـومین  ادامـه  در 
وزیـر دیگـر احمدی نـژاد ثبت نـام کردنـد. ظهـر امـروز دو تـن 
وزرای دولـت احمدی نـژاد کاندیـدای انتخابـات مجلس شـدند. 
محمـد سـلیمانی وزیـر ارتباطـات و فناوری اطلاعـات و محمد 
طریقت منفـرد، وزیـر بهداشـت، درمـان و آمـوزش پزشـکی در 
دولـت احمدی نـژاد، بـا ثبت نـام در انتخابات رسـما وارد عرصه 
رقابـت مجلـس یازدهـم شـدند. پیـش از ایـن نیـز چندتـن از 
مجلـس  در  او  حامـی  نماینـدگان  و  احمدی نـژاد  دولـت  وزرا 
هشـتم و نهـم نیـز ثبت نـام کـرده بودنـد. رضـا تقی پـور وزیر 
ارتباطـات دولـت نهـم، مرتضـی آقاتهرانی معلم اخـلاق دولت 
احمدی نـژاد و از حامیـان او در مجلـس هشـتم، احمدی بیغش، 
لالـه افتخـاری، زهـره الهیـان و ارسـلان فتحی پـور از جملـه 
نماینـدگان حامـی احمدی نـژاد در دوره هـای گذشـته مجلـس 

بودنـد کـه در انتخابـات مجلـس ثبـت نـام کردند.
 

 توهین وقیحانه خواننده لس آنجلسی 
به حضرت علی علیه السلام

ویدئویـی در فضـای مجـازی منتشـر شـده اسـت کـه در آن 
عـارف عارف کیـا معـروف بـه »عـارف« خواننده لـس آنجلس 
نشـین به سـاحت مقـدس و نورانـی حضرت علی علیه السـلام 
توهیـن می کنـد. ایـن اظهـارات وقیحانـه بـا واکنش شـدید در 

فضـای مجازی روبرو شـده اسـت.
 

کدخدایی از مجلس دهم شاکی شد
کدخدایـی با گلایه از مجلس شـورای اسـلامی بـه جهت کنار 
گذاشـتن اصلاحیـه قانـون انتخابـات، بـه نواقـص و ایـرادات 
قانـون فعلـی انتخابـات اشـاره کـرد و متذکـر شـد: بار هـا و بـا 
صـدای بلنـد اعـلام کرده ایم کـه قانـون انتخابات ما متناسـب 

بـا زمـان حال نیسـت.

توهین وقیحانه خواننده لس آنجلسی به امام علی )ع( / نهضت ثبت نام وزرا و نمایندگان حامی احمدی نژاد / نظر مرعشی درباره 
کناره گیری لاریجانی از انتخابات / اظهارات عضو جبهه پایداری درباره حضور جلیلی در انتخابات / بازگشت »دماوند« به وزارت کشور! 
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